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REVISTA PRESEI 

 

 

 Tensiune maximă: Minerii, la un pas să-şi linşeze liderii sindicali 

Sunt tensiuni mari la Complexul energetic Oltenia! Trei lideri de sindicat au fost la 

un pas sa fie linșați de minerii din două cariere de cărbune, după ce aceștia au venit 

să le prezinte noul contract colectiv de muncă, anunță Antena3. 

Peste câteva zile încep negocierile între sindicate şi administraţia Complexului 

energetic Oltenia, pentru semnarea noului contract colectiv de muncă, care prevede 

noile drepturi ale angajaţilor. 

În urma tensiunilor apărute, sindicaliștii au fost scoși din sală cu ajutorul firmei de 

pază. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 Consiliul Fiscal: Dezechilibrul bugetar în acest an va urca la 4-6-4,8% din 

PIB, cu peste un punct procentual peste estimarea Finanțelor 

Estimarea Consiliului Fiscal privind nivelul deficitului bugetar pentru anul 2020 se 

plasează în intervalul 4,6 – 4,8% din PIB, rezultând un ecart față de ținta MFP de 

1–1,2 pp din PIB, arată datele instituției independente conduse de academicianul 

Daniel Dăianu. Consiliul a publicat joi opinia privind Bugetul pe acest an după ce 

la mijlocul lunii decembrie publicase opinia preliminară. De atunci au mai intrat în 

vigoare măsuri de relaxare fiscală, iar membrii Consiliului și-au refăcut unele 

calcule. Per total, imaginea fiscală din actualul Raport arată mai rău. 

Ce mai arată Raportul publicat joi: 

• Ulterior adoptării proiectului de buget aferent anului 2020, au intervenit o serie 

de modificări în nivelul taxelor și impozitelor, în principal în sensul reducerii 

acestora.  
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Cumulat, acestea vor conduce la venituri bugetare mai reduse cu circa 0,5 pp din 

PIB și la un nivel al deficitului bugetar pentru anul 2020 mai ridicat cu același 

cuantum; 

• Estimarea Consiliului Fiscal privind nivelul deficitului bugetar pentru anul 2020 

se plasează în intervalul 4,6 – 4,8% din PIB, rezultând un ecart față de ținta MFP 

de 1–1,2 pp din PIB; această situație foarte complicată reclamă măsuri 

suplimentare de consolidare; 

• Majorarea programată a punctului de pensie cu 40% de la 1 septembrie 2020 ar 

avea loc în contextul unui derapaj bugetar de proporții deja existent. Chiar fără 

această măsură estimarea CF privind deficitul bugetar pentru anul curent este de 

3,8 – 4,1% din PIB; 

• Impactul majorării cu 40% a punctului de pensie de la 1 septembrie 2020, precum 

și al celorlalte măsuri cuprinse în noua lege a pensiilor va fi pe deplin observabil la 

nivelul anului 2021, estimarea CF privind deficitul bugetar din anul următor fiind 

de peste 6% din PIB (în lipsa unor măsuri compensatorii). Deteriorarea ar continua 

și în anul 2022, la peste 7% din PIB. 

• În aceste condiții, o corecție către niveluri apropiate de pragul de 3% din PIB 

pentru deficitul bugeta apare drept extrem de ambițioasă, problematică și, totodată, 

este absolut necesară; este greu de imaginat că piețele financiare ar tolera deficite 

bugetare de o asemenea magnitudine; 

• În opinia CF, cu cât corecția bugetară va începe mai târziu, cu atât amploarea 

măsurilor corective necesare ar fi mai ridicată și implicit costurile economice și 

sociale ar fi mai însemnate; 

• Activismul fiscal/bugetar pentru care se pledează în alte țări din UEși în SUA nu 

este practicabil în condițiile deficitelor interne și externe mari ale României; notăm 

aici că leul nu este monedă de rezervă; 

Potrivit estimărilor CF,reducerea accizelor la produsele energetice are un impact 

bugetar, inclusiv cel de la nivelul TVA, de -3,6 mld. lei sau 0,32 pp din PIB, 

eliminarea supra-impozitării salariaților cu timp parțial de muncă conduce la un 

minus de încasări din contribuții de asigurări de 1,56 mld. lei sau 0,14 pp din PIB,  
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în timp ce abrogarea unor prevederi din OUG nr. 114/2018 (eliminarea taxei pe 

activele bancare și a impozitării suplimentare a sectorului energetic) are un impact 

negativ estimat la 0,1 – 0,15 pp din PIB. 

În sensul creșterii veniturilor bugetare a acționat o majorare suplimentară a accizei 

la țigarete care este anticipată să genereze un plus de încasări de circa 0,7 mld. lei. 

Cumulat, aceste măsuri conduc la venituri bugetare mai reduse cu circa 0,5 pp din 

PIB și, ceteris paribus, la un nivel al deficitului bugetar pentru anul 2020 mai 

ridicat cu același cuantum. 

Rezultatul execuției bugetare aferente anului 2019 va indica foarte probabil o 

plasare a deficitului bugetar potrivit ESA 2010 în jurul nivelului de 4%, ceea ce 

creează premise pentru declanșarea procedurii de deficit excesiv. Practic, bugetul 

pe anul 2020 nu răspunde necesității de a corecta acest derapaj dacă avem în 

vedere măsurile fiscal-bugetare cuprinse în proiectul de buget și măsurile 

legislative adoptate la scurt timp după legea bugetului. CF apreciază că nu sunt 

suficiente măsuri pentru contracararea derapajului bugetar și, mai mult, acesta se 

adâncește atât în anul 2020, cât și pe termen mediu 

Asemenea niveluri înalte ale deficitului bugetar admițând că ar fi tolerate de piețele 

financiare (ceea ce este o ipoteză „eroică”) conduc la acumularea de datorie 

publică și la vulnerabilizarea masivă a stării finanțelor publice, spațiul fiscal fiind 

practic epuizat. Aceasta ar conduce la imposibilitatea de a utiliza pârghia fiscal-

bugetarăîn faza de recesiune a ciclului economic și mai mult, foarte probabil, va 

impune corecții fiscale contribuind la menținerea caracterului pro-ciclic al politicii 

fiscal-bugetare. Beneficiile generate de aplicarea nenecesară de stimuli fiscali în 

faza de expansiune rapidă a economiei vor fi depășite de costurile economice și 

sociale asociate unei eventuale retrageri a acestora în perioada de recesiune. 

Un element cu impact major asupra construcției bugetare pentru anul 2020, precum 

și pentru anii următori este reprezentat de creșterea cheltuielilor aferente bugetului 

asigurărilor sociale de stat determinată, pe de o parte, de plata la nivelul întregului 

an a pensiilor majorate cu 15% la 1 septembrie 2019 (care generează un plus de 

cheltuieli bugetare față de anul 2019 de circa 6,4 mld. lei) și, pe de altă parte, de 

majorarea preconizată de 40% programată să se aplice de la 1 septembrie 2020  
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(care generează un plus de cheltuieli bugetare în anul 2020 de 10 mld. lei, 

corespunzător celor 4 luni de aplicare). Această situație comportă mai multe 

aspecte ce complică starea bugetului public: 

 Majorarea suplimentară de proporții programată pentru 1 septembrie 2020 ar 

avea loc în contextul unui derapaj bugetar semnificativ deja existent 

(deficitul bugetar depășind considerabil pragul de 3% din PIB, dincolo de 

care se poate declanșa PDE). Chiar și fără această măsură, respectiv în 

condițiile menținerii valorii de 1.265 de lei pentru punctul de pensie pe 

parcursul întregului an 2020 (ceea ce este echivalent cu o majorare a pensiei 

medii anuale de circa 8% față de anul 2019), estimarea CF privind deficitul 

bugetar pentru anul curent este de circa 3,8 – 4,1% din PIB; 

 Majorarea cu 40% a punctului de pensie programată pentru 1 septembrie 

2020, în condițiile unei inflații prognozate sub 4%, ar echivala, de departe, 

cu cel mai înalt ritm de creștere reală din ultimii 30 de ani. În ultimii 2 ani și 

jumătate a fost abandonată abordarea bazată pe reguli în ceea ce privește 

indexarea punctului de pensie, deși aceastaeste cuprinsă în legislație, în 

favoarea unei abordări discreționare careimplică stabilirea de către Guvern 

în mod arbitrar a valorii punctului de pensie. În opinia CF, abordarea bazată 

pe reguli prezintă multiple avantaje, în principal asigurarea sustenabilității 

bugetului asigurărilor sociale de stat în particular și a bugetului general 

consolidat în general, eliminând totodată riscul practicării unor politici 

inconsistenteîn timp, cu rezultate suboptime pe termen lung. 

Trei concluzii 

 1. Depășirea considerabilă a pragului de 3% pentru deficitul bugetar, 

estimată a se fi produs în anul 2019, persistă în anul 2020, precum și pe 

termen mediu. Deși proiectul de buget pentru anul 2020 are în vedere o 

reducere a derapajului bugetar, scăderile de impozite operate la scurt timp 

după adoptarea legii bugetului, precum și slăbiciuni suplimentare ale 

execuției bugetare pe anul 2019, comparativ cu parametrii aprobați prin cea 

de-a doua rectificare bugetară, conduc la o probabilă adâncire a 

dezechilibrului bugetar în anul 2020.  
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Considerând informațiile disponibile în acest moment, CF estimează un 

nivel probabil al deficitului bugetar pentru anul 2020 cuprins între 4,6 – 

4,8% din PIB.. 

 2. Impactul majorării cu 40% a punctului de pensie de la 1 septembrie 2020, 

precum și al celorlalte măsuri cuprinse în noua lege a pensiilor va fi pe 

deplin observabil la nivelul anului 2021, implicând o majorare a ponderii 

cheltuielilor cu asistența socială cu încă 1,85 pp din PIB față de anul curent, 

și un nivel al deficitului bugetar în jurul valorii de 6% din PIB. În 2022 

deficitul ar trece de 7% din PIB. 

 3. Asemenea deficite sunt foarte greu de imaginat ca fiind de acceptatde 

către piețe și indică nevoia de corecție la timp. În aceste condiții, o corecție 

către niveluri apropiate de pragul de 3% din PIB pentru deficitul bugetar, 

avute în vedere de altfel și de autorități în cadrul fiscal-bugetar pe termen 

mediu, apare drept extrem de dificil de realizat. De aceea, nu trebuie să se 

accepte creșterea deficitelor bugetare,iar consolidarea trebuie să debuteze 

încă din anul 2020. 

Niveluri înalte și în creștere ale deficitului bugetar (admițând că piețele le-ar tolera 

un timp) ar determina acumularea de datorie publică și vulnerabilizarea masivă a 

stării finanțelor publice; spațiul fiscal nu ar exista, ceea ce ar conduce la 

imposibilitatea de a stimula economia în faza de recesiune a ciclului economic și 

mai mult, în mod inevitabilar impune corecții fiscale, contribuind la menținerea 

caracterului pro-ciclic al politicii fiscal-bugetare. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Guvernul nu renunță la restricționarea dreptului de vot pentru cei cu viză 

de flotant. Orban: Au căpătat drept de vot oameni care nu au nicio legătură 

cu localitatea respectivă 

Guvernul nu va renunţa la prevederea privind interdicţia de vot pentru cetăţenii 

care dobândesc viza de flotant cu mai puţin de 90 de zile faţă de data alegerilor, 

afirmă premierul Ludovic Orban.  
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El spune că a fost o "mişcare anormală" în care au căpătat drept de vot în anumite 

localităţi oameni care nu au nicio legătură cu aceasta, "ci le-a fost obţinută viza de 

flotant numai pentru a-l vota pe primar". 

Guvernul Orban a introdus în proiectul privind alegerea primarilor în două tururi 

un articol care prevede că pot vota într-o localitate doar cei care și-au stabilit 

reședința acolo de cel puțin trei luni, măsura fiind luată pentru ”limitarea situațiilor 

de turism electoral”. Această prevedere este contestată de USR-PLUS, dar și de 

Expert Forum. 

Ludovic Orban a spus că a discutat cu reprezentanții USR și că a ajuns la concluzia 

că propunerea Guvernului este "foarte corectă". 

 "Nu poţi să permiţi migraţia votanţilor în funcţie de interesele unor primari 

care vin şi îşi aduc votanţi pentru o zi, care nu au nicio legătură cu 

localitatea respectivă. 

 Am făcut o analiză pe 200 de localităţi unde a fost o migraţie suspectă în 

alegerile din 2016. Numărul de vize de flotant a fost 20.000 în 2016, evident 

aproape toate luate în preajma alegerilor, în timp ce în anii normali numărul 

maxim de vize de flotant care au fost date în aceste 200 de localităţi pe care 

le-am studiat a fost de 2.000, adică de 10 ori mai puţin. Dacă cineva îmi 

spune mie că în 2016 cei 20.000 s-au hotărât să îşi facă viză de flotant pentru 

că s-au mutat, nu o să îl cred. 

 Este evident că a fost o mişcare anormală în care au căpătat drept de vot în 

anumite localităţi cetăţeni care nu au nicio legătură cu localitatea respectivă, 

care nu locuiesc în localitatea respectivă, care nu au loc de muncă în 

localitatea respectivă, ci le-a fost obţinută viza de flotant numai pentru a-l 

vota pe primar", a declarat Orban, la Guvern. 

El a afirmat că se poate discuta doar despre perioada în care cei care au primit viza 

de flotant nu pot vota decât în localitatea în care au avut reşedinţa anterior. 
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 "Că nu sunt 90 de zile, aşa cum am prevăzut noi, că sunt 60 de zile sau sunt 

45 de zile, putem discuta asupra perioadei, dar ceea ce îşi doresc colegii 

noştri afectează procesul electoral, pentru că permite exercitarea dreptului de 

vot unor oameni care nu au legătură şi care determină alegerea unui primar 

fără să le pese de cine aleg primar, ci pur şi simplu numai pentru a-i face un 

serviciu acelui primar", a adăugat Orban. 

Alianţa USR-PLUS a transmis miercuri că susţine modificarea legislaţiei pentru 

introducerea alegerii primarilor în două tururi de scrutin, dar se opune 

restricţionării dreptului de vot pentru cetăţenii care dobândesc viza de flotant cu 

mai puţin de 90 de zile faţă de data alegerilor. Reprezentanţii alianţei susţin că 

fenomenul "turismului electoral" nu poate justifica o astfel de restricţie, în 

condiţiile în care sistemul electronic exclude posibilitatea votului multiplu. Potrivit 

sursei citate, parlamentarii USR vor introduce un amendament în acest sens şi 

solicită ferm Guvernului să renunţe la articolul respectiv. 

Și Expert Forum consideră că prevederea referitoare la participarea la vot a 

alegătorilor care îşi stabilesc reşedinţa într-o localitate nouă cu mai puţin de 90 de 

zile înainte de data alegerilor locale din iunie 2020 trebuie eliminată pentru a nu 

complica procesul de votare pentru alegătorii care îşi schimbă reşedinţa. 

Expert Forum menţionează că, deşi motivul invocat în expunerea de motive este 

cel legat de posibilitatea apariţiei turismului electoral cu un timp scurt înaintea 

alegerilor, "datele adunate de EFOR înaintea alegerilor locale din 2016 arată că nu 

există un fenomen al migraţiei electorale care poate distorsiona semnificativ 

rezultatele într-un număr mare de localităţi". Expert Forum susţine că articolul nu 

este clar şi nu este pus în acord cu restul Legii 115, menţionând că legea prevede 

că alegătorii cu reşedinţă pot solicita primarului înscrierea în Registrul Electoral cu 

până la 45 de zile înaintea alegerilor, pentru a vota pe liste permanente în 

circumscripţia respectivă şi nu este clar cum se vor aplica aceste prevederi 

concomitent. 

"Susţinem că procedurile electorale şi de înregistrare pe listele electorale trebuie 

debirocratizate şi clarificate. Legea trebuie să faciliteze accesul unui număr cât mai 

mare de alegători să voteze, fără a ţine cont de termene restrictive pentru înscrierea 

pe listele electorale sau pentru stabilirea reşedinţei.  

https://www.hotnews.ro/stiri-esential-23615857-usr-plus-opune-restrictionarii-dreptului-vot-pentru-cetatenii-care-viza-flotant.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-esential-23615857-usr-plus-opune-restrictionarii-dreptului-vot-pentru-cetatenii-care-viza-flotant.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-esential-23615857-usr-plus-opune-restrictionarii-dreptului-vot-pentru-cetatenii-care-viza-flotant.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-esential-23615857-usr-plus-opune-restrictionarii-dreptului-vot-pentru-cetatenii-care-viza-flotant.htm
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Astfel, considerăm că articolul în cauză trebuie eliminat din propunerea legislativă, 

pentru a nu complica procesul de votare pentru alegătorii care îşi schimbă 

reşedinţa", mai precizează Expert Forum. 

Conducerea Parlamentului a stabilit luni calendarul asumării Guvernului pe legea 

privind alegerea primarilor în două tururi, în sesiune extraordinară. Premierul 

Ludovic Orban va prezenta legea în parlament în 29 ianuarie. 

Ce prevede proiectul propus de Executiv: 

”Persoanele care și-au stabilit reședința în circumscripția electorală cu mai puțin de 

90 de zile înaintea datei scrutinului își vor putea exercita dreptul de vot doar în 

comuna, orașul, municipiul sau subdiviziunea administrativ-teritorială a 

municipiului în care au avut reședința sau domiciliul stabilit anterior celor 90 de 

zile. În acest caz, cetățenii vor vota pe lista suplimentară.” 

Cum este justificată măsura în expunerea de motive a legii: 

”În scopul prevenirii distorsionării rezultatului alegerilor la nivelul comunităților 

locale se impune reglementarea condițiilor de exercitare a votului de către 

persoanele care au obținut reședința cu mai puțin de 3 luni înaintea datei alegerilor, 

fapt pentru care își vor putea exercita dreptul de vot la secția de votare la care sunt 

arondate conform adresei de domiciliu. Astfel, se propun o serie de modificări 

asupra Legii nr. 115/2015 care vizează eficientizarea desfășurării procesului 

electoral, stimularea depunerii candidaturilor, în special în localitățile mici, precum 

și limitarea situațiilor de <<turism electoral>>.” 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 ALDE împreună cu Pro România vor să depună amendament privind 

alegerea primarilor în două tururi: Preşedinţii de CJ să fie aleşi de consilieri 

judeţeni 

ALDE, împreună cu Pro România, vor depune un amendament la proiectul de lege 

privind alegerea primarilor în două tururi pentru care Guvernul şi-a asumat asumat 

răspunderea, prin care preşedinţii de consilii judeţene să fie aleşi de consilierii 

judeţeni, a anunţat, miercuri, Călin Popescu Tăriceanu. 
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"Noi vom depune, am discutat şi cu Pro România, amendament la legea privitoare 

la asumarea răspunderii pe care a depus-o Guvernul, prin care preşedinţii de 

consilii judeţene să fie aleşi de către consilierii judeţeni. Nu văd de ce acum am 

discuta de alegerea primarilor în două tururi şi nu am putea să introducem şi acest 

amendament", a declarat, în Parlament, liderul ALDE, Călin Popescu Tăriceanu, 

după şedinţa Delegaţiei Permanente Naţionale a partidului. 

Şeful Executivului, Ludovic Orban, a anunţat, duminică, faptul că Guvernul 

susţine alegerea preşedinţilor de consilii judeţene de către consilierii judeţeni şi că 

va interveni în privinţa proiectului de lege dezbătut de Parlament doar dacă vor 

exista „tergiversări procedurale”. 

„În privinţa alegerii preşedinţilor de Consilii Judeţene, din cauză că şi UDMR 

susţine această iniţiativă există şanse foarte mari ca acest proiect de lege să iasă din 

defuncta Comisie de Cod electoral, că există o majoritate favorabilă, se poate 

adopta pe cale parlamentară. Dar vom analiza să vedem clar ce se întâmplă. Şi aici 

vrem să intervenim în cazul în care prin tergiversări procedurale poate fi 

împierdicată adoptarea acestei modificări. Poziţia noastră este foarte clară, ne 

dorim ca preşedinţii de Consilii Judeţene să fie aleşi de consilierii judeţeni”, a 

declarat premierul Ludovic Orban, duminică, într-un interviu acordat Hotnews.ro. 

Guvernul a anunţat că îşi asumă răspunderea pe revenirea la alegerea primarilor în 

două tururi. În replică, PSD a anunţat că depune moţiune de cenzură. 

(Sursa: zf.ro) 

 

 UDMR propune mandat de cinci ani pentru primari si consilieri locali 

Kelelemen Hunor, seful UDMR, a anuntat, miercuri, ca formatiunea pe care o 

conduce va depune saptamana viitoare un proiect de lege prin care autoritatile 

locale vor avea un mandat de cinci ani. 

 

In prezent, un astfel de mandat are o durata de 4 ani. 
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"Noi vom depune un proiect de lege saptamana viitoare, cand incepe sesiunea 

parlamentara, pentru a schimba mandatul autoritatilor locale la cinci ani, incepand 

cu viitorul mandat. Sa rupem ritmul. 

 

In 30 de ani, cred ca ne-am dat seama cu totii ca nu e bine sa avem in acelasi an si 

mai ales sa avem prima data alegeri locale si, dupa aceea, alegeri parlamentare, 

lucrurile permanent se complica. 

 

Nu poti sa faci politica nationala, sa te uiti de fiecare data la primari si eu cred ca 

pe termen lung, pe termen de 20 de ani, ca dupa 20 de ani se vor intalni iarasi 

alegerile, daca sunt patru cu cinci, se poate corecta acest lucru, fiindca au fost 

multe blocaje, exista multe comentarii", a declarat Hunor pentru RFI Romania. 

 

Acesta a mai spus, intre altele, ca astfel de poate face si o reforma administrativa. 

 

Citeste mai multe despre Kelemen Hunor: Propunem mandat de cinci ani pentru 

autoritatile locale pe site-ul RFI Romania. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 GRAFICE Pilonul II de pensii, după 11 ani și jumătate: 2,1 milioane de 

români au în conturile personale peste 10.000 de lei / Firmele au făcut plăți de 

circa 100 milioane de euro 

2,1 milioane de români au strâns peste 10.000 de lei în conturile personale din 

Pilonul II de pensii private, în timp ce peste 850.000 de români au depășit pragul 

de 20.000 de lei, a anunțat miercuri APAPR (asociația care reprezintă 

administratorii fondurilor de pensii). Totuși, românii au sume cu 17% mai mici în 

conturi din cauza nerespectării legii de înființare a acestui sistem, care prevedea 

virarea unor contribuții mai mari. Statul nu a virat în Pilonul II contribuții în 

valoare de 2,1 miliarde de euro în perioada menționată, susține asociația. 

 

APAPR a prezentat miercuri cele mai recente date privind sistemul de pensii 

private, precum și rezultatele unui sondaj realizat de ISRA privind percepțiile 

românilor cu privire la sistemul de pensii private. 

https://www.rfi.ro/politica-117581-kelemen-hunor-mandat-autoritati-locale
https://www.rfi.ro/politica-117581-kelemen-hunor-mandat-autoritati-locale
https://www.rfi.ro/
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Pilonul II a furnizat, istoric, un câștig net de 12,86 miliarde de lei 

Datele prezentate de APAPR arată că în 2019 randamentul investițional mediu al 

fondurilor de Pilon II a atins un nivel record pentru ultimii 9 ani, de 11,8%. Media 

anualizată pe toată perioada de funcționare de aproape 12 ani a Pilonului II a ajuns 

la 8,35%, câștigul net generat de fonduri exclusiv în beneficiul participanților fiind 

de 2,6 miliarde de euro dintre cele 13,5 miliarde aflate în prezent în administrare. 

 

 

Click pentru a deschide 

 

În aceeași perioadă, valoarea comisioanelor reținute de firmele care gestioneaza 

Pilonul II de pensii a depășit 2,33 miliarde de lei. 

 

https://media.hotnews.ro/media_server1/image-2020-01-22-23615248-0-randamente-pilonul.jpg
https://media.hotnews.ro/media_server1/image-2020-01-22-23615248-0-randamente-pilonul.jpg
https://media.hotnews.ro/media_server1/image-2020-01-22-23615248-0-randamente-pilonul.jpg
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Click pentru a deschide 

 

Statul nu a virat în Pilonul II contribuții în valoare de 10 miliarde de lei 

 

 

Click pentru a deschide 

https://media.hotnews.ro/media_server1/image-2020-01-22-23615267-0-comisioane-retinute-firmele-din-piloul.jpg
https://media.hotnews.ro/media_server1/image-2020-01-22-23615267-0-comisioane-retinute-firmele-din-piloul.jpg
https://media.hotnews.ro/media_server1/image-2020-01-22-23615249-0-contributii-nevirate.jpg
https://media.hotnews.ro/media_server1/image-2020-01-22-23615249-0-contributii-nevirate.jpg
https://media.hotnews.ro/media_server1/image-2020-01-22-23615267-0-comisioane-retinute-firmele-din-piloul.jpg
https://media.hotnews.ro/media_server1/image-2020-01-22-23615249-0-contributii-nevirate.jpg
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Vezi aici integral prezentarea APAPR. 

 

Sondaj: În pofida creșterii cu 15% a salariului mediu pe economie în 2019, tot 

mai puțini români spun că pot economisi o parte din veniturile lor 

 

Click pentru a deschide 

 

Sondajul ISRA privind percepțiile românilor cu privire la sistemul de pensii private 

a vizat populația urbană ocupată (cu loc de muncă), cu vârstă între 20 și 55 de ani 

și venituri peste medie, mărimea eșantionului fiind de 1.147 de repondenți 

intervievați față în față (metoda CAPI), sondajul având o marjă de eroare mai mică 

de 2,9%. 

 

Câteva concluzii: 

 

- 75% dintre români cred că Pilonul II de pensii private obligatorii ar trebui 

menținut, iar satisfacția lor față de acest sistem este în creștere, potrivit unui sondaj 

național de opinie realizat recent. 

 

https://media.hotnews.ro/media_server1/document-2020-01-22-23615290-0-prezentare-apapr-radu-craciun.pdf
https://media.hotnews.ro/media_server1/image-2020-01-22-23615327-0-sondaj-isra.jpg
https://media.hotnews.ro/media_server1/image-2020-01-22-23615327-0-sondaj-isra.jpg
https://media.hotnews.ro/media_server1/image-2020-01-22-23615327-0-sondaj-isra.jpg
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- În pofida creșterii cu 15% a salariului mediu pe economie în 2019, tot mai puțini 

români spun că pot economisi o parte din veniturile lor: doar 34% dintre români 

economisesc cu regularitate (în scădere față de 45% în 2018), în timp ce 60% 

dintre cei intervievați spun că nu pot pune deoparte niciun leu din ce câștigă (în 

creștere față de 51% în 2018). Corelația acestor informații sugerează o înclinaţie 

spre consum a populaţiei, ceea ce face Pilonul II de pensii private cu atât mai 

important pentru protecția financiară viitoare a românilor. De altfel, doar 11% 

dintre salariații cu venituri peste medie reușesc să economisească activ, pe cont 

propriu, pentru pensie. 

Vezi integral aici tot studiul. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Lupta împotriva corupției: România, pe penultimul loc în Uniunea 

Europeană. În 2019, a ajuns la același scor ca în 2012 - raport Transparency 

International 

În peste două treimi dintre țări, eforturile împotriva corupției au stagnat ori au făcut 

pași înapoi, inclusiv în multe dintre cele mai avansate economii ale lumii, reiese 

din raportul pe 2019 privind Indicele de Percepție a Corupției, lansat joi de 

Transparency International. Deși s-au înregistrat și unele progrese, majoritatea 

statelor nu reușesc să combată în mod eficient corupția din sectorul public. 

România se află pe penultimul loc în Uniunea Europeană. Comparativ cu 2018, 

țara noastră înregistrează o scădere de trei puncte în 2019, ajungând la același scor 

ca în anul 2012. 

Raportul Transparency International arată că doar 59 de țări dintr-un total de 180 

au obținut scoruri de peste 50 de puncte, media la nivel global fiind aceeași ca în 

anii precedenți, de 43 de puncte. 

https://media.hotnews.ro/media_server1/document-2020-01-22-23615292-0-prezentare-isra-monica-alexandru.pdf
https://www.transparency.org.ro/ro/tironews/indicele-de-perceptie-corup%C8%9Biei-2019
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Clasamentul este întocmit prin acordarea de puncte, de la 0 la 100, în care 0 

înseamnă “foarte corupt”, iar 100 “deloc corupt”. Indicele de Percepție a Corupției 

reflectă percepția pe care mediul de afaceri o are cu privire la corupția existentă în 

sectorul public. 

România rămâne mult sub media Uniunii Europene 

La nivelul Uniunii Europene nu se înregistrează schimbări semnificative față de 

anul precedent. Media scade de la 66 la 64 de puncte, iar în top trei rămân aceleași 

state: Danemarca (87 puncte, în scădere cu un punct față de 2018), Finlanda (86 

puncte, în creștere cu un punct față de 2018) și Suedia (85 puncte, la fel ca în 

2018). Cu 44 de puncte, România se află pe penultimul loc la nivelul UE, la 

egalitate cu Ungaria și cu un punct în plus față de Bulgaria (43). 

Comparativ cu anul 2018, țara noastă înregistrează o scădere de trei puncte în 

2019, ajungând la același scor ca în anul 2012. De asemenea, Polonia, cu cele 58 

de puncte înregistrate în 2019, revine la același scor ca în anul 2012. 

Recomandările Transparency International 

Din analiza Transparency International reiese că lipsa de integritate la nivel politic 

contribuie la menținerea gradului mare de corupție în instituțiile publice. 

Pentru reducerea corupției și îmbunătățirea încrederii în politic, Transparency 

International recomandă guvernelor să ia o serie de măsuri imediate. Multe dintre 

aceste recomandări sunt aplicabile și României. Printre acestea se numără: 

https://www.transparency.org.ro/ro/tironews/indicele-de-perceptie-corup%C8%9Biei-2019
https://www.transparency.org.ro/ro/tironews/indicele-de-perceptie-corup%C8%9Biei-2019
https://media.hotnews.ro/media_server1/image-2020-01-23-23617318-0-cor1.png
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 Consolidarea independenței față de factorul politic pentru sistemele de 

control și echilibru, precum și promovarea separării puterilor în stat; 

 Elaborarea de mecanisme care să respingă orice tratament preferențial în 

alocarea resurselor și prestarea serviciilor publice; 

 Măsuri de control asupra finanțărilor politice, pentru a preveni influența 

excesivă în politică; 

 Măsuri de gestionare a conflictelor de interese, astfel încât să se reducă 

riscul de influență nejustificată în elaborarea de politici publice, precum și 

aplicarea de reguli clare privind pantouflage-ul; 

Consolidarea integrității în procesele electorale, prevenirea și sancționarea 

campaniilor de dezinformare – măsuri esențiale prin care cetățenii pot 

înțelege că își pot folosi votul pentru a pedepsi politicienii corupți; 

 Guvernanții să implice societatea civilă în monitorizarea și expunerea 

faptelor de corupție, inclusiv prin asigurarea unei mai bune protecții a 

avertizorilor de integritate și a jurnaliștilor. 

Soluții propuse pentru România 

 

 

Restabilirea încrederii în mediul de afaceri, prin propunerea unei agende de 

reformă care să promoveze standarde de integritate în mediul de afaceri.  

https://media.hotnews.ro/media_server1/image-2020-01-23-23617319-0-cor2.png
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Un astfel de proiect, în care reprezentanți din sectorul de business, sectorul public 

și organizații neguvernamentale să acționeze împreună pentru promovarea unui 

mediu de afaceri integru, trebuie să devină o prioritate la nivel național. 

Îmbunătățirea capacității instituțiilor publice de a aplica mecanisme de integritate, 

prin modernizarea standardelor de bună guvernanţă locală, pe un model elaborat de 

TI şi aplicat cu succes în alte state europene. 

Înfiinţarea Registrului Naţional de Conformitate, un mecanism elaborat de 

Transparency pentru a creşte transparenţa administrativă şi pentru a contribui la 

reducerea vulnerabilităţilor la corupţie în administrația publică. 

Organizația mai arată că succesul luptei împotriva corupţiei este direct legat de 

instituţii puternice şi stabile în ansamblul lor, independente, de lideri responsabili 

şi cetăţeni implicaţi în viaţa comunităţii locale, care să sancţioneze derapajele. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 România a atras 11 miliarde de euro din banii europeni în actuala perioadă 

de programare, prin Politica de Coeziune şi PAC 

România a atras până în prezent 11,04 miliarde de euro bani europeni în actuala 

perioadă de programare (2014-2020), prin Politica de Coeziune şi Politica Agricolă 

Comună, cărora li se adaugă alte 7,92 miliarde de euro ce reprezintă plăţi directe 

către fermieri, a declarat secretarul de stat în Ministerul Fondurilor Europene, 

Carmen Moraru, potrivit Agerpres. Astfel, rata de absorbţie a României a ajuns la 

36%, la doar trei puncte distanţă de media Uniunii Europene, care este de 39%. 

 

"Valoarea totală a liniilor de finanţare deschise a ajuns la 26,43 miliarde euro, ceea 

ce reprezintă 96,5% din alocarea totală a României în actuala perioadă de 

programare. 46,75 miliarde euro este valoarea proiectelor depuse pentru aceste linii 

de finanţare, iar 29,4 miliarde euro este valoarea totală a contractelor de finanţare 

semnate, rata de contractare ajungând la 105%", a precizat secretarul de stat în 

MFE. 
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Totodată, Moraru a reamintit că, pentru actuala perioadă de programare (2014-

2020), România a dispus de o alocare de 22,4 miliarde euro prin Politica de 

Coeziune. 

În ceea ce priveşte viitoarea perioadă de programare, 2021-2027, conform 

propunerii Comisiei, România ar urma să beneficieze de aproximativ 30,6 miliarde 

de euro. 

 

Secretarul de stat în MFE Carmen Moraru a participat la Bruxelles la o serie de 

reuniuni de lucru ce au avut loc la Comisia Europeană (DG ENV) şi în Parlamentul 

European, dar şi la o vizită la Orsi Academy din Ghent, un proiect etalon de 

cercetare, finanţat din bani europeni, prin Politica de Coeziune. 

 

Cu motto-ul "Chirurgie pentru mâine" Academia Orsi şi-a propus să atingă 

excelenţa în chirurgie şi să dezvolte tehnologii care să conducă la practici cât mai 

puţin invazive şi cu rezultate remarcabile. Noul campus al academiei a fost 

inaugurat în data de 18 septembrie 2018, când a avut loc deschiderea oficială a 

noilor facilităţi. 

 

Academia Orsi dispune de patru clustere şi şase laboratoare de pregătire complet 

echipate. Două clustere sunt dedicate pregătirii în domeniul chirurgiei robotice, 

celelalte sunt configurate pentru antrenament în tehnici minim invazive. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Ministrul Transporturilor: Aproximativ 18 milioane de euro ar fi valoarea 

investiției pentru a construi o rută alternativă pentru micul trafic la 

aglomerația de pe Valea Prahovei 

Ministrul Transporturilor, Lucian Bode, a declarat miercuri seară că realizarea 

Autostrăzii Comarnic-Brașov poate începe în termen de doi-trei ani și că până 

atunci, pentru decongestionarea traficului de pe DN1, se poate lucra la rute 

alternative prin conectarea și modernizarea unor drumuri județene. 
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Lucian Bode a explicat la Digi24 că până la construirea Autostrăzii Comarnic-

Brașov, Ministerul Tranporturilor trebuie să vină cu soluții alternative pentru 

decongestionarea traficului din zona Comarnic. Potrivit acestuia, soluția ar fi 

conectarea și modernizarea unor drumuri județene. 

"Prima (porțiune), drumul județean Câmpina - Valea Doftanei - Săcele se prezintă 

în felul următor: de la Câmpina la Valea Doftanei avem 35 de km de drum 

judetean asfaltat. De la Valea Doftanei până la granița cu Brașovul, avem 14 km de 

drum neasfaltat, dar care este prins în PNDL și poate fi finanțat integral. De 

asemenea, de la limita cu județul Brașov până la Săcele, cei 12 km, este un drum 

județean pietruit. Acest drum poate intra, de asemenea, într-un program de 

finanțare de la Ministerul Dezvoltării și cei 61 de km de drum județean. 

Aproximativ 18 milioane de euro ar fi valoarea investiției, cred că nu e o investiție 

foarte mare, astfel încât să construim o rută alternativă pentru micul trafic la 

aglomerația de pe Valea Prahovei" a explicat Lucian Bode, potrivit Mediafax. 

Până la începerea lucrărilor la Autostrada Comarnic Brașov va mai dura doi-trei 

ani de zile, potrivit ministrului. În acest timp s-ar putea finaliza însă drumul 

alternativ. 

"În orice caz, până la începerea lucrărilor la autostrada Comarnic-Brașov, vorbim 

de 2-3 ani de zile, acest drum trebuie finalizat. Pentru că mulți fac greșeala și spun 

construim Autostrada Comarnic-Brașov în patru ani de zile. Da, poți, dar să spui că 

vei construi în patru ani începând de astăzi, faci o mare greșeală. Pentru că până la 

momentul construirii autostrăzii trebuie să ai studiul de fezabilitate revizuit, și 

vorbim de șase luni de zile minim, trebuie proiectul tehnic realizat, trebuie să fie 

luate toate avizele și acordurile și vorbești de 4 ani de zile de la momentul în care 

faci primul hârleț", a mai precizat ministrul. 

În legătură cu finanțarea, Bode a spus că după dispariția parteneriatelor public-

private, Ministerul de resort va prelua toate proiectele de infrastructură în regim 

PPP. 

"După ce dispare acest parteneriat public-privat, o șmecherie a defunctei guvernări 

PSD, noi vom prelua prin hotărâre de guvern la Ministerul Transporturilor, 

Infrastructurii și Comunicațiilor toate proiectele de parteneriat public-privat ce 

vizează dezvoltarea infrastructurii de transport în România.  
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Vom veni în Guvern cu o soluție pe de o parte revizuirea documentației, a studiului 

de fezabilitate și pe de altă parte sursele de finanțare. Ele, din punctul meu de 

vedere nu pot fi decât două: finanțare de bugetul de stat, pe un proiect multianual, 

vorbim de un obiectiv a cărei valoare este estimată la 1 miliard de euro, eu cred că 

o alocare multianuală de 250 de milioane de euro de la bugetul de stat nu este un 

efort financiar foarte mare ținând cont de risipa pe care am găsit-o când am venit la 

guvernare", a adăugat ministrul Transporturilor. 

Lucian Bode a spus că există posibilitatea finanțării prin fonduri europene, 

respectiv prin programul operațional de infrastructură mare, cele două variante 

ocolitoare. 

"Noi vom trimite până la sfârșitul lunii către ANAP documentația spre validare și 

după validarea ANAP urcăm în SICAP proiectare și execuție variante ocolitoare 

Comarnic – Brașov. Mai departe, vreau să spun că UAT-urile orașelor Comarnic, 

Sinaia, Bușteni, Azuga și Predeal au agreat constituirea unei asociații de dezvoltare 

intercomunitară. Această asociație a venit către guvern, am avut o primă întâlnire 

sub coordonarea doamnei vicepremier Raluca Turcan anul trecut, vom avea 

săptămâna viitoare o altă întâlnire, au venit cu câteva soluții pentru 

decongestionarea traficului în zona respectivă. Pasarele supraterane, fie că vorbim 

de DN sau de calea ferată, sensuri giratorii, poduri, legături, lărgirea la patru benzi 

a drumului național acolo unde se poate, drumuri alternative așa cum este cel din 

Sinaia, cum este cel din Azuga, acestea sunt posibile soluții puse pe masa de către 

autoritățile locale care se asociază într-o asociație de dezvoltare intercomunitară 

eligibilă la finanțare pe fonduri europene. Aceste rute alternative sunt în 

preocuparea noastră a fi finanțate și realizate înainte de a începe lucrările la 

autostrada Comarnic-Brașov. Adică tot în doi ani", a spus Bode. 

El a adăugat că aceste drumuri trebuiesc modernizate și aduse la standardele 

corespunzătoare pentru ca circulația să se desfășoare la parametri optimi. Bode a 

spus că, în acest an, aceste obiective de investiție ar trebui să intre în diverse faze 

de execuție. 
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"Aceste drumuri, că vorbim despre drumul alternativ de la Sinaia, că vorbim 

despre acel drum forestier din zona Azuga, ele trebuiesc aduse, modernizate la 

standardele corespunzătoare astfel ca circulația să se desfășoare la parametri 

optimi. Vom veni cu documentațiile, vom finanța prin fonduri europene, este 

eligibilă la finanțare această asociație, vom identifica soluția de la un capăt la altul 

cu fiecare bypass, îl vom finanța și îl vom moderniza. Pe Comarnic, respectiv 

Bușteni, cele două centuri ocolitoare vor fi scoase la licitație și ele trebuie, sigur, 

dacă nu intervin contestații și alte situații cum apar în aceste proceduri, în această 

primăvară să semnăm contractul de execuție de proiect tehnic și execuție la cele 

două centuri ocolitoare, să ieșim în câteva, două-trei săptămâni, cu o soluție pe 

care să o prezinte public domnul prim-ministru în ceea ce privește finanțarea, atât 

pe autostradă cât și pe cele 3-4 obiective alternative, pentru drumul județean avem 

finanțarea de la Ministerul Dezvoltării, mai trebuie doar să suplimentăm bugetul 

acolo, și se lucrează pe PNDL, deja pe un tronson cum spuneam. Deci, în acest an, 

aceste obiective ar trebui să intre în diverse etape în execuție", a conchis ministrul 

Transporturilor. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Primăria Capitalei a autorizat construirea unui bloc de 9 etaje pe strada 

Vasile Lascăr, printre case vechi de peste 100 de ani. Beneficiar: Ginerele 

unui fost coleg de partid cu Onțanu 

Primăria Capitalei, condusă de Gabriela Firea, a autorizat construirea unui bloc de 

9 etaje pe strada Vasile Lascăr din centrul Capitalei, printre case de peste 100 de 

ani vechime. Strada este zonă protejată, cu mai multe clădiri monument istoric, iar 

cea mai înaltă clădire din jur are maxim 4 etaje. Potrivit panoului de șantier, 

beneficiarul construcției este Ciuclea Georgescu Dumitru , ginerele patronului de 

la Supercom, Ilie Ciuclea, fost senator PSD, apoi vicepreședinte UNPR. 

HotNews.ro a solicitat Primăriei Capitalei informații despre cum a autorizat o 

asemenea clădire într-o zonă protejată fără existența unui Plan Urbanistic Zonal, 

iar reprezentanții instituției ne-au transmis că au reautorizat imobilul, prima 

autorizație fiind dată de Primăria Sectorului 2, în 2008, în timpul mandatului lui 

Neculai Onțanu. 
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Reamintim că firma Supercom are contract încă din 1999 cu Primăria Sectorului 2 

pentru salubrizare și deszăpezire, acesta fiind prelungit prin mai multe acte 

adiționale pe primarul Onțanu. În plus, Ilie Ciuclea și Neculai Onțanu au fost 

colegi de partid la UNPR. 

”Pentru imobilul din Str.Vasile Lascăr nr.73-75, sector 2, a fost emisă autorizația 

de construire nr. 174/2Autorizatia de construire nr. 174/28.03.2019 a fost emisă 

conform art. 7 Alin. (5^2), pct. 3 al art. IV din ORDONANȚA DE URGENȚĂ nr. 

7 din 16 martie 2016, publicată în MONITORUL OFICIAL nr. 204 din 18 martie 

2016: ”Neînceperea lucrărilor ori nefinalizarea acestora în termenele stabilite 

conduce la pierderea valabilității autorizației, fiind necesară emiterea unei noi 

autorizații de construire. În situația în care caracteristicile nu se schimbă față de 

autorizația inițială, se va putea emite o nouă autorizație de construire, fără a fi 

necesar un nou certificat de urbanism””, se arată în răspunsul transmis de Primăria 

Capitalei la solicitarea HotNews.ro. 

Reprezentanții Primăriei Capitalei spun că autorizația de construire a fost emisă 

legal. 

”Documentația tehnică ce a stat la baza autorizării lucrărilor de construire respectă 

prevederilor legislației în vigoare la dată emiterii Autorizației de Construire. 

Menționăm că proiectantul și beneficiarul răspund pentru exactitatea, veridicitatea 

datelor și înscrisurilor cuprinse în documentația ce a stat la baza emiterii 

autorizației de construire. Autoritatea emitentă a autorizației nu este responsabilă 

pentru eventualele prejudicii ulterioare cauzate de existența, în momentul emiterii 

actului, a unor litigii aflate pe rolul instanțelor judecătorești privind imobilul - teren 

și/sau construcții -, responsabilitatea aparțînând solicitantului, în conformitate cu 

prevederile art. 7, alin. (9) din Legea nr. 50/1991 privind autorizarea executării 

lucrărilor de construcții, republicată, cu modificările și completările ulterioare. În 

consecință, Autorizația de Construire nr. 174/28.03.2019 este emisă de Primăria 

Municipiului București în temeiul și cu respectarea prevederilor legislației în 

vigoare”, se arată în răspunsul transmis de Primăria Capitalei la solicitarea 

HotNews.ro. 
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Deputatul Nicușor Dan, și vicepreședintele Asociației Salvați Bucureștiul, a 

declarat pentru HotNews.ro că autorizația emisă de Primăria Sectorului 2 ar fi 

emisă ilegal, iar Primăria Capitalei nu era obligată să reautorizeze construcția. 

”Primarul Sectorului 2 a dat o autorizație nelegală în 2008, pe care beneficiarul nu 

a executat-o. A venit la Primarul General în 2019 și a cerut să emită o autorizație 

identică cu cea din 2008. Primarul General avea obligația să verifice dacă 

autorizația din 2008 respectă legea. E absurdă interpretarea că era obligat să emită 

o autorizație copy paste cu cea din 2008. Conform art. 1 alin. (6) din legea 

554/2004, dacă o autoritate constată că chiar ea însăși a emis un act nelegal pe care 

nu-l poate revoca, trebuie să meargă în instanța să ceară anularea lui”, a explicat 

Nicușor Dan. 

 

Primăria Sectorului 2 a autorizat blocul de 9 etaje ( S+D+P+8E+E9etras) de pe 

strada Vasile Lascăr nr. 73-75 pe 22 mai 2008, beneficiar fiind Ciuclea Georgescu 

Dumitru. După obținerea permisiunii de construire, proprietarul a scos terenul la 

vânzare pentru suma de 1,5 milioane de euro. 

Pe 28 martie 2019, Primăria Capitalei a reautorizat clădirea. Lucrările de construire 

au început recent, pe rețelele de socializare mai mulți cetățeni arătându-și 

nemulțumirea. 

 

Parcela pe care se dorește construirea blocului de 9 etaje face parte din zona 

protejată Vasile Lascăr. Potrivit regulamentului de pe site-ul Primăriei Capitalei, 

zona are grad de protecție maxim: ”se protejează valorile arhitectural - urbanistice, 

istorice și de mediu natural în ansamblul lor: trauma stradală, fondul construit, 

caracterul și valoarea urbanistică; sunt permise intervenții care conservă și 

potențează valorile existente”. 

Intervențiile permise de regulament sunt: conservarea clădirilor valoroase și a 

spațiilor constituite existente, restructurarea unor porțiuni pentru amplificarea 

continuității de-a lungul întregului traseu, preluarea diferențelor de înălțime prin 

formule de legătură și interzicerea rupturii de scară/gabarit. 

(Sursa: hotnews.ro) 
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 Ciolacu, despre șefia Senatului: Nu mai mergem cu Meleșcanu. O să fie o 

propunere din partea PSD. 

Marcel Ciolacu a anunțat, miercuri, că PSD va avea candidat propriu pentru șefia 

Senatului și că nu îl va mai susține pe Teodor Meleșcanu. Liderul PSD a adăugat 

că a luat act de decizia CCR, însă e dreptul lui Meleșcanu să fie în funcție până la 

publicarea deciziei în MO, anunță Mediafax. 

 

„Sunt cinci sau șase colegi. Noi am luat o hotărâre în Biroul permanent național. 

Deja am anticipat acest lucru, este normal. Grupul PSD de la Senat va hotărî prin 

vot cine va fi candidatul. O să fie o propunere din partea PSD, nu vom merge cu 

propunerea tot cu domnul Meleșcanu. Nu este membru al PSD, dânsul este afiliat”, 

a spus Marcel Ciolacu, la Realitatea Plus. 

Liderul PSD a subliniat, însă, că e dreptul lui Teodor Meleșcanu să fie la 

conducerea Senatului până la publicarea deciziei CCR în Monitorul Oficial. 

 

„Constituțional există o decizie, urmează să vina motivarea. E dreptul domnului 

Meleșcanu să vadă motivarea, de ce anume a fost neconstituțională numirea 

dânsului sau ce conflict juridic o fi existat acolo. Are acest drept oferit de lege. Am 

luat act și de decizia domnului Meleșcanu, este președintele Senatului. Presupun că 

după motivare vom propune un nou președinte la Senat. Este posibil să se facă 

această schimbare până vom vota moțiunea. Moțiunea se votează în februarie. 

Atributul datei este al Biroului Permanent Reunit”, a completat Ciolacu. 

 

Reacția vine în contextul în care judecătorii Curții Constituționale au decis, 

miercuri, că Teodor Meleșcanu a fost ales nelegal în funcția de președinte al 

Senatului. CCR a dezbătut, miercuri, sesizarea de neconstituționalitate a 

parlamentarilor ALDE, PNL, PMP, UDMR și a unor senatori neafiliați privind 

alegerea lui Teodor Meleșcanu în funcția de președinte al Senatului. 

 

Teodor Meleșcanu a fost ales pe 10 septembrie 2019, la propunerea PSD, 

președinte al Senatului. 

(Sursa: Mediafax) 
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 UPDATE Curtea Constituțională: Completurile de trei judecători au fost 

legal constituite 

Completurile de trei judecători au fost legal constituite. Curtea Constituţională a 

stabilit miercuri că nu există conflict juridic între Parlament şi Înalta Curte de 

Casaţie şi Justiţie în privinţa constituirii completurilor de judecată. 

"În urma deliberărilor, Curtea Constituțională, cu unanimitate de voturi, a constatat 

că nu există un conflict juridic de natură constituţională între Parlamentul 

României şi Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie, generat de modul de compunere a 

completurilor de trei judecători din cadrul Secţiei penale a Înaltei Curţi de Casaţie 

şi Justiţie. Decizia este definitivă și general obligatorie și se comunică, potrivit 

art.36 din Legea nr.47/1992, Camerei Deputaţilor, Senatului şi Înaltei Curţi de 

Casaţie şi Justiţie", este decizia pronunțată miercuri de Curtea Constituțională. 

În 7 noiembrie, Teodor Meleşcanu a sesizat Curtea Constituţională cu privire la 

existenţa unui conflict juridic de natură constituţională între Parlament şi instanța 

supremă în privinţa constituirii completurilor de judecată. 

"Încă din anul 2018, Curtea Constituţională s-a pronunţat în privinţa legalităţii 

constituirii unor completuri la nivelul Înaltei Curţi de Casaţie şi Justiţie, mai exact 

completurile de 5 judecători abilitate prin lege să judece înalţii demnitari ai 

statului. Cu această ocazie, Curtea a arătat cu valoare de principiu şi în acord cu 

art. 73 alin. 3 lit. l) şi art. 126 alin. 4 din Constituţia României că regulile privind 

organizarea şi funcţionarea instanţelor judecătoreşti, în general, şi Înaltei Curţi de 

Casaţie şi Justiţie, în special, sunt de domeniul legii organice. Altfel spus, doar 

Parlamentul României, prin lege organică, poate stabili organizarea şi funcţionarea 

instanţelor de judecată, inclusiv modul de constituire a completurilor de judecată. 

Aceasta, deoarece, într-un stat de drept european şi democratic, Justiţia se 

înfăptuieşte numai prin lege şi în numele legii", explica Meleşcanu. 

În opinia sa, "dacă în privinţa completurilor de 5 judecători, Curtea Constituţională 

a stabilit că Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie, prin Regulamentul de organizare şi 

funcţionare administrativă pe care l-a adoptat, a adăugat în mod nepermis la lege, 

în privinţa completurilor de 3 judecători toate normele privind constituirea acestora 

au fost stabilite în mod arbitrar, prin sus-zisul Regulament, de cea mai înaltă 
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instanţă de judecată a ţării, cea care ar fi trebuit să fie un exemplu de respectare a 

legii". 

"Acest lucru a fost semnalat la început de unele instanţe din ţară care au admis 

excepţiile de neconstituţionalitate ale unor justiţiabili, sesizând Curtea 

Constituţională cu această problemă. În acelaşi sens, Avocatul Poporului a dat curs 

numeroaselor sesizări venite din partea cetăţenilor şi a sesizat, la rândul său, Curtea 

Constituţională, în legătură cu problema constituirii completurilor de 3 judecători. 

Prin urmare, era de datoria mea, ca preşedinte al Senatului, Cameră decizională în 

procedura parlamentară a adoptării legii organice privind organizarea şi 

funcţionarea Înaltei Curţi de Casaţie şi Justiţie, conform art. 75 alin. 1 şi alin. 3 din 

Constituţia României, să sesizez Curtea Constituţională în legătură cu acest 

conflict juridic de natură constituţională. Aceasta cu atât mai mult cu cât, potrivit 

art.16 din Constituţia României, cetăţenii sunt egali în faţa legii şi nimeni nu este 

mai presus de lege", mai spunea Meleşcanu. 

De asemenea, președintele Senatului argumenta că hotărârile conducerii Înaltei 

Curți, de stabilire a completelor de judecători, "determină o stare de incertitudine 

juridică”. El a mai susținut că normele de compunere a instanțelor trebuie stabilite 

astfel încât să asigure imparțialitatea judecătorilor. 

Președintele Înaltei Curții de Casație și Justiție Corina Corbu a declarat, în 

susținerea punctului de vedere în fața Curții Constituționale, că instituția nu a 

adăugat la lege și nu a încălcat prevederile legale privind alcătuirea competurilor 

de judecată. 

"Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie se află pentru a treia oară în ultimele 14 luni în 

faţa Curţii Constituţionale în calitate de parte într-un conflict juridic de natură 

constituţională cu Parlamentul României. De data aceasta i se impută Înaltei Curţi 

de Casaţie şi Justiţie faptul că şi-a arogat atribuţia de legiferare în materia legii 

organice în ceea ce priveşte modul de compunere a completurilor de trei judecători 

în materie penală. Nu voi relua în faţa dumneavoastră argumentele pe care le-am 

expus în punctul de vedere transmis şi în raport de care eu am convingerea că 

Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie, prin cele două dispoziţii, nu a adăugat la lege şi 

nu a alterat dispoziţiile Legii 304.  
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Nu a făcut nimic altceva decât a rămas în limitele unei operaţiuni clasice de 

organizare a executării Legii 304”, a declarat Corina Corbu în fața judecătorilor 

CCR. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Ministrul Finanţelor: Conturile firmelor vor fi deblocate imediat ce îşi 

platesc datoriile. Softul este gata 

Ministrul Finanţelor, Florin Cîţu, a anunțat că va fi modificat Codul de procedură 

fiscală în ceea ce priveşte popririle pe conturile firmelor cu datorii, astfel încât, 

imediat ce firma şi-a achitat datoriile să-i îi fie deblocate automat conturile. 

Ministrul mai spune că softul care va face deblocarea automată a fost finalizat. 

"Am fost implicat în partea asta de a mă asigura că după ce s-a plătit datoria, să nu 

mai rămână conturile poprite, să nu mai trebuiască să anunți toate băncile și așa 

mai departe. S-a plătit datoria, se ridică poprirea. Cred că va fi Ordoanță dacă nu 

mâine, săptămâna viitoare care va incude aceste modificări de procedură fiscală. 

Softul este gata", a declarat Florin Cîţu într-un interviu pentru Adevărul Live. 

Tot mai multe firme ajung în incapacitate de plată, în condițiile în care nu au 

capitalul necesar pentru a rezista până la încasarea banilor de la parteneri, arată o 

analiză realizată anul trecut de Sierra Quadrant. S-a ajuns ca 1 din 3 companii să se 

confrunte cu dificultăți financiare. 

Inclusiv firmele care au linii de finanțare bancară se confruntă cu dificultăți 

financiare. Datele BNR arată că, în acest an, întârzierile la plată au crescut 

semnificativ față de anul trecut. 

Întârzierile la plată între 1 și 2 luni (31-60 de zile) au atins în iulie 2019 nivelul de 

269 milioane de lei, o sumă mai mult decât dublă față de august 2018 (116 mil.lei). 

Și întârzierile la plată între 15 și 30 de zile au crescut semnificativ, de la 60 mil. lei 

(august 2018), la 115 milioane de lei în luna iulie 2019. 

 

https://adevarul.ro/live/
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Un sondaj recent arăta, de altfel, că 7 din 10 companii întârzie să-și plătească 

facturile, principalele motive invocate fiind lipsa resurselor financiare disponibile, 

neîncasarea facturilor, creșterea costurilor operaționale și scăderea 

vânzărilor. Durata medie de încasare a facturilor la nivelul economiei a ajuns la 

aproape 120 de zile. 

(Sursa: adevarul.ro) 

 

 Ministerul Sănătății va elabora o strategie națională pentru pacienții cu 

arsuri, la peste 4 ani de la incendiul din clubul Colectiv 

Ministerul Sănătății va elabora o strategie națională pentru pacienții cu arsuri. O 

primă întâlnire a grupului de lucru constituit la nivelul Ministerului Sănătății 

pentru problematica pacienților cu arsuri a avut loc astăzi. Decizia elaborării unei 

astfel de strategii vine la peste 4 ani de la incendiul din clubul Colectiv. 

 

Ministerul Sănătății i-a invitat să participe în grupul de lucru pe reprezentanții 

autorităților publice din domeniu, respectiv Casa Națională de Asigurări de 

Sănătate, reprezentanții pacienților, specialiști în domeniu, toți cei care sunt 

implicați în asigurarea asistenței medicale pentru pacienții cu arsuri- managerii 

unităților cu paturi de arși, șefi de secție, dar și cu transportul acestora- 

reprezentanți ai serviciilor de ambulanță, reprezentanți DSU. 

 

"În România, ne confruntăm cu un număr mare de pacienți cu arsură, iar 

problematica acestui tip de pacient este una complexă, nu numai de natură 

medicală. Pentru noi este importantă calitatea vieții pacientului și vrem să punem 

la punct o strategie pe termen mediu pentru asigurarea asistenței medicale la 

standarde europene pentru acești pacienți. Am chemat alături de noi atât 

reprezentanții pacienților, cât și pe cei care sunt implicați, zilnic, în tratarea 

acestora și am discutat despre problemele existente în ceea ce privește transportul, 

resursa umană și infrastuctura din domeniu", afirmă Horațiu Moldovan, secretar de 

stat în Ministerul Sănătății. 

În prima ședință de lucru a fost stabilită metodologia de lucru, dar și aspecte 

privind situația actuală a pacienților cu arsuri. 
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România are doar 5 unități funcționale pentru îngrijirea arșilor grav - două unități 

deschise toamna trecută la Iași și Timișoara, considerate cele mai moderne din țară, 

una la Spitalul Județean din Brașov, amenajată de medicul Dan Grigorescu dintr-o 

sponsorizare, și câte una la Spitalul de Arși și Spitalul Floreasca din București. 

 

Unitățile de arși pe care le are România sunt inferioare centrelor pentru mari arși, 

care îndeplinesc toate condițiile pentru îngrijirea pacienților mari arși. România nu 

are niciun centru pentru mari arși. 

 

Pacienții arși grav pentru care nu se găsește loc în unitățile din România sau a căror 

stare este considerată prea gravă pentru a putea fi tratați în aceste unități ar trebui 

să fie, în mod normal, transferați în străinătate. 

Un mecanism de transfer al marilor arși în străinătate a fost elaborat de 

supraviețuitori ai incendiului din Colectiv împreună cu fostul ministru al Sănătății, 

Sorina Pintea. Mecanismul ar urma să fie rediscutat de noul grup de lucru, în 

cadrul elaborării strategiei naționale pentru pacienții cu arsuri. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Ministrul finanţelor, Florin Cîţu, are ca obiectiv deficit bugetar zero şi o 

reducere a impozitelor. „Nu umblăm pe codul fiscal anul acesta. Orice măsură 

de fiscalitate va fi discutată în viitor.“ 

FLORIN CÎŢU: Nu poţi, fără să ai echilibru bugetar, fără să reduci problema de 

structurare a bugetului, cu cheltuieli neproductive de două treimi (din buget) şi aşa 

mai departe, nu poţi să vorbeşti foarte mult de un program liberal, pe care sper să-l 

implementăm anul viitor. 

România trebuie să se îndrepte către echilibru bugetar în următoarea perioadă, prin 

reducerea cheltuielilor neproductive, iar în viitor este de dorit o relaxare fiscală pe 

muncă şi capital, a declarat, miercuri, ministrul finanţelor, Florin Cîţu. 

„Am luat în administrare o ţară cu foarte foarte multe probleme şi nu le poţi 

corecta peste noapte fără să creezi alte probleme şi de aceea trebuie să fim foarte 

atenţi.  
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Dar în continuare îmi doresc să implementăm programe liberale şi de aceea trebuie 

să mergem întâi spre echilibrarea bugetară în următorii doi ani de zile. Nu poţi, 

fără să ai echilibru bugetar, fără să reduci problema de structurare a bugetului, cu 

cheltuieli neproductive de două treimi (din buget) şi aşa mai departe, nu poţi să 

vorbeşti foarte mult de un program liberal, pe care sper să-l implementăm anul 

viitor. Pentru că sunt sigur că acest partid va câştiga alegerile şi vom veni la 

guvernare în perioada următoare şi putem să continuăm“, a spus Florin Cîţu, 

ministrul de finanţe, la Adevărul. 

Ministrul a spus că lucrează la  scheme de sprijinire şi stimulare a capitalului şi 

investiţiilor în România. Florin Cîţu a mai precizat că pe viitor doreşte o discuţie 

despre relaxarea fiscală pe muncă şi capital. 

„Suntem în competiţie cu ţările din jurul nostru şi am tot pierdut aceste competiţii 

şi e timpul să le mai şi câştigăm pentru investiţii. (...) Nu ascund că vreau în viitor, 

în următorii doi ani de zile, să ajungem iar să discutăm despre o relaxare fiscală, 

atât pe forţa de muncă, cât şi pe capital. Suntem iarăşi în urma ţărilor din jurul 

nostru. Am moştenit o problemă cu situaţii îngrozitoare pe care trebuie să le 

corectăm, cu cheltuieli lunare de 10 miliarde de lei la pensii, cu peste 

9 mld. lei salarii, în jur de 1 miliard de lei subvenţii care trebuie plătite în avans, 4 

miliarde de lei medicamente şi aşa mai departe, cheltuieli lunare, în timp ce 

veniturile nu sunt unde trebuie. (...) Nu putem să vorbim astăzi din păcate de 

relaxare fiscală aşa cum arată structura bugetului, trebuie să recalibrăm bugetul 

pentru a crea spaţiu fiscal pentru relaxare fiscală. Nu este momentul astăzi şi asta 

este frustrarea mea. Bineînţeles, ca liberal aş fi vrut să apăsăm pe acea pedală, să 

stimulăm investiţiile, capitalul, dar este foarte greu de făcut cu acest spaţiu fiscal 

pe care-l avem. Nu putem decât să mizăm astăzi pe încrederea investitorilor că 

acest guvern va repara lucrurile şi pe încrederea investitorilor să vină cu investiţii 

şi să nu ne ceară o primă (de risc - n.red.), cum cereau guvernelor anterioare“, a 

spus ministrul de Finanţe. 

Florin Cîţu a dat asigurări că va fi păstrată cota unică. „Este bătută în cuie, nu vom 

umbla la codul fiscal în 2020, nu avem cum, nu este un moment bun. Codul de 

procedură fiscală, câteva simplificări pe care le am pregătite, se vor face.  
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Dar nu la codul fiscal, nu umblăm anul acesta pentru că vreau predictibilitate“, a 

precizat ministrul. 

Întrebat despre posibilitatea impozitării Bisericii, aşa cum dorea înainte să fie 

ministru, Florin Cîţu a spus: „Nu am vorbit... Nu umblăm pe codul fiscal anul 

acesta. Orice măsură de fiscalitate va fi discutată în viitor“. 

(Sursa: zf.ro) 

 

 Reglementarea europeană care va da bătăi de cap companiilor din 

România: Directiva DAC6, care obligă avocaţii şi consultanţii să raporteze 

tranzacţiile transfrontaliere către ANAF 

Avocaţii de la firma de avocatură DLA Piper spun că proiectul de lege pentru 

armonizarea directivei europene DAC6 cu legislaţia românească nu este foarte clar 

în ceea ce priveşte definiţia intermediarului unei tranzacţii transfrontaliere şi acest 

lucru poate crea probleme, în contextul în care, conform directivei, intermediarul 

unei tranzacţii transfrontaliere, tranzacţie care are ca scop un beneficiu fiscal, este 

obligat să raporteze tranzacţia către autoritatea fiscală. 

„În Polonia intermediar poate fi orice persoană care a intrat în contact cu tranzacţia 

şi are cunoştinţe despre respectiva structură transfrontalieră. În legislaţia 

românească nu este foarte clar şi este important să fie pentru că există o amendă şi 

la nivelul intermediarului“, a spus în cadrul unui seminar Tudor Nedelea (foto 

stânga), partener al firmei de avocatură DLA Piper. DAC6 are ca scop crearea unui 

schimb de informaţii automat între autorităţile fiscale din statele membre ale 

Uniunii Europene. Directiva prevede, printre altele, obligaţia ca un „intermediar“, 

care poate fi avocat sau consultant în tranzacţie, să raporteze detaliile tranzacţiilor 

transfrontaliere care au ca scop un beneficiu fiscal. 

„DAC6 este ultima directivă dintr-o suită de directive adresate implementării unui 

sistem de schimb automat de informaţii între autorităţile fiscale dintre statele 

membre. Dacă ANAF avea nevoie, dura foarte mult timp să primească de la 

autoritatea fiscală străină informaţiile respective. În varianta nouă aceste informaţii 

sunt puse într-o formă standardizată“, a mai spus Nedelea.  
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Legea care transpune directiva europeană în legislaţia românească va intra în 

vigoare începând cu vara anului acesta, iar contribuabilii care sunt vizaţi trebui să 

raporteze toate tranzacţiile menţionate de lege din perioada iulie 2018 - august 

2019. 

În caz de neraportare, amenda pentru companie poate ajunge până la 100.000 de 

lei, iar pentru intermediarii care nu raportează tranzacţiile până la 30.000 de lei. 

Prin comparaţie, amenzile din Polonia merg până la 1,5 mil. euro. 

(Sursa: zf.ro) 

 

 Noile fonduri europene pentru firmele românești: 3 miliarde Euro, dar mai 

greu de accesat, în 2021-2027. Măsuri pentru startup-uri 

Firmele private românești, inclusiv startup-urile, vor avea la dispoziție 3 miliarde 

de euro din fondurile europene care urmează să fie alocate României în perioada de 

programare 2021-2027, însă banii vor fi mai greu de accesat decât în perioada de 

programare curentă, le-a spus, miercuri, ministrul Fondurilor Europene, Marcel 

Boloș, unor oameni de afaceri cu care s-a întâlnit la Guvern. 

În periada de programare curentă - 2014-2020 - din care se mai pot trage bani 

europeni până la finalul anului 2023, firmele private românești au avut la dispoziție 

fonduri europene de 1,5 miliarde de euro pentru afaceri și au depus proiecte în 

valoare totală de 3 miliarde de euro. În total. 17.000 de firme din România au 

beneficiat de fonduri europene pentru inițiative antreprenoriale, în perioada 2014-

2020, a mai spus Boloș. 

Viitorii bani europeni - 2021-2027 - care sunt încă în discuție la nivelul UE, vor fi 

de două ori mai mulți pentru antreprenorii români, dar vor veni și cu provocări mai 

mari. Și asta pentru că se va pune accentul pe afaceri tehnologice și de cercetare, 

capitol la care patronii din România nu stau foarte bine neapărat, în general. 

„Dacă până acum ne puteam gândi la inițiative antreprenoriale care duceau 

spre activitățile curente ale firmelor, din următoarea perioadă de programare 

trebuie să gândim alt tip de inițiative antreprenoriale, care au la bază 

cercetarea, transferul tehnologic, producția inteligentă.  
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Acestea ar fi cuvintele de ordine pe care le promovează Uniunea Europeană în 

momentul de față. Discutăm de o dublare a acestor fonduri și de canalizarea 

acestor tipuri de investiții în zonele care țin de tehnologiile de vârf”, a spus 

ministrul Boloș, după întâlnirea cu antreprenorii. 

„Nu va fi o perioadă extrem de simplă, mai ales pentru inițiativele 

antreprenoriale care vor urma să aibă loc în perioada următoare. Trebuie să 

ne uităm și la politica pe care o promovează UE susținând acele tehnologii de 

vârf pe care noi le-am intitulat tehnologiile viitorului. Sună extrem de 

pretențios să ne gândim la nanotehnologii, biotehnologii, alte domenii de vârf 

ale tehnici, dar cred că așezarea pe acest drum al tehnologiilor de vârf va face 

diferența între România actuală și România următorilor 10 ani”, a mai 

avertizat ministrul. 

(Citește și: LISTA 2020: Opt surse de bani pentru firme românești) 

Fonduri europene pentru startup-uri 

De asemenea, vor fi alocate fonduri europene și instrumente financiare pentru 

firmele tinere care s-au înființat în ultimii ani pe fonduri europene prin programele 

România Startup Plus, Diaspora Startup și, parțial, Start-Up Nation 2017 (doar o 

parte s-a derulat pe fonduri UE).   

Astfel, pe obiectivele de resurse umane, ministrul a prezentat 4 inițiative pe fonduri 

europene: 

1. Componenta de startup-uri. „Mai ales componenta de startup adresată 

tineretului și în special componentelor de startup care au avut un succes 

aparte - cum este Startup Diaspora”. 

2. Calificarea angajaților la locul de muncă, de acest tip de intervenție 

beneficind companiile dar și angajații acestora. 

3. Calificarea și recalificarea forței de muncă - noutatea este legarea 

cursurilor de calificare de nevoile din piața muncii, pentru „o tentă de 

utilitate dată acestor calificări”. 

 

https://www.startupcafe.ro/bani-europeni/surse-bani-firme-romanesti-2020.htm
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4. Crearea instrumentelor financiare necesare pentru startup-urile care s-

au înființat în baza programelor naționale care au fost sprijinite din 

fonduri europene „și mai ales pe zona de asigurare a continuității activității 

acestor startup-uri înființate”. În general, instrumentele financiare 

însemană scheme de garanții publice care să ușureze accesul firmelor private 

la împrumuturi de la bănci, cu dobânzi mai mici (cum este actuala Inițiativă 

pentru IMM). 

Fonduri europene pentru digitalizarea firmelor 

O altă componentă importantă este legată de digitalizare. „Mediul de afaceri va 

avea acces la fonduri pentru asigurarea digitalizării activității pe care o 

desfășoară”, a mai spus ministrul Fondurilor Europene. 

Un subiect discutat a fost debirocratizarea și simplifcarea sistemului de accesare a 

banilor europeni. „Noi ne-am angajat că vom asigura debirocratizarea. Un prim pas 

a fost făcut mai ales pe comunicarea cu beneficiarii și vor fi aprobate în Guvern noi 

măsuri”, le-a mai promis Marcel Boloș oamenilor de afaceri. 

La nivelul Uniunii Europene, noua Comisie von der Leyen pune accentul pe 

investiții în tehnologii verzi, prin așa-numitul Green Deal, aflat în dezbatere cu 

statele membre și cu Parlamentul European, prin care se vor direcționa 1000 de 

miliarde de euro, în 10 ani, către tehnologii de reducere a poluării. În cadrul 

planului, este prevăzut și un Mecanism de tranziție echitabilă (Just Transition 

Mechanism), prin care se dorește ca statele UE care au economii bazate pe 

combustibili fosili să-și reducă amprenta de CO2 treptat prin trecerea la energie 

verde. În acest mecanism, România va avea alocați circa 757 milioane euro, fiind 

al treilea beneficiar, după Polonia (2 miliarde euro) și Germania (877 milioane 

euro). 

Citește și: 

 LISTA 2020: Opt surse de bani pentru firme românești 

 România în 13 ani de UE: Absorbție de fonduri europene 2007-2019 

(Sursa: hotnews.ro) 

https://www.bancatransilvania.ro/pentru-companii/imm/imm-finantare/imm-finantari-programe-speciale/credite-poiimm/
https://www.bancatransilvania.ro/pentru-companii/imm/imm-finantare/imm-finantari-programe-speciale/credite-poiimm/
https://www.bancatransilvania.ro/pentru-companii/imm/imm-finantare/imm-finantari-programe-speciale/credite-poiimm/
https://ec.europa.eu/info/strategy/priorities-2019-2024/european-green-deal_ro
https://ec.europa.eu/commission/presscorner/detail/ro/fs_19_6716
https://ec.europa.eu/commission/presscorner/detail/ro/fs_19_6716
https://www.startupcafe.ro/bani-europeni/surse-bani-firme-romanesti-2020.htm
https://www.startupcafe.ro/bani-europeni/absorbtie-fonduri-europene-2007-2019-romania.htm
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 Violeta Alexandru anunta o noua victorie impotriva drumurilor la ghiseu: 

Nu exista "Nu se poate"! 

Ministrul Muncii, Violeta Alexandru, anunta ca Agentiile Judetene pentru Plati si 

Inspectie Sociala (AJPIS) au acum acces la Revisal, adica la registrul general de 

evidenta a salariatilor. 

 

Astfel, subliniaza ministrul, oamenii nu vor mai fi pusi pe drumuri, serviciile 

urmand sa fie livrate mai repede. 

 

"Agentiile Judetene pentru Plati si Inspectie Sociala (AJPIS), cele care efectueaza 

plata beneficiilor sociale, au intrat in Revisal si vad informatia necesara pentru 

ca serviciile oferite sa nu mai puna oamenii pe drumuri, respectiv sa fie livrate 

mai repede. 

 

Mamicile care erau puse pe drumuri dupa nasterea copilului pentru obtinerea 

alocatiei sau a indemnizatiei de crestere copil, cele care depuneau actele pentru 

revenirea la serviciu dupa perioada de crestere copil, ca sa ofer doar un exemplu, sa 

fie convinse ca aceasta echipa guvernamentala este determinata sa schimbe 

lucrurile in bine. 

 

Toate serviciile oferite de AJPISuri, pentru care aveau nevoie de date cu privire la 

contractele de munca incheiate/in vigoare, se vor derula mai usor. Urmeaza 

simplificarea procedurilor!", a scris Violeta Alexandru pe Facebook. 

 

Ea a promis ca, dupa acest pas important, urmeaza informatii despre ANOFM si 

Casele de Pensii. 

 

"AJPIS a reusit sa acceseze Revisal! AJPIS a reusit sa acceseze Revisal! Imi vine 

sa spun incontinuu! Dupa toata aceasta perioada, am iesit la lumina aici! 

 

Sunt constienta ca vor veni tot felul de detalii tehnice, peste sutele deja gestionate 

de la primul "Nu se poate" pana acum. Le vom lua unul cate unul. Inapoi lucrurile 

nu mai pot da! 
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Mai departe .... Venim cu informatii despre ANOFM si Casele de Pensii. 

 

Nu exista "Nu se poate"! Se poate!", se mai arata in postarea ministrului. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Termen februarie 2020: Frizeriile și saloanele de înfrumusețare trebuie să 

solicite certificarea conformității cu normele de igienă 

Frizeriile și saloanele de înfrumusețare din toată țara trebuie să solicite certificarea 

conformității cu normele de igienă și sănătate publică de către direcțiile de sănătate 

publică, în vederea reautorizării, potrivit unui nou act normativ care a intrat în 

vigoare în ianuarie 2020. 

Vorbim despre Ordinul Ministerului Sanatatii nr. 15/2020 pentru modificarea şi 

completarea  Ordinului MS nr. 1030/2009 privind aprobarea procedurilor de 

reglementare sanitară pentru proiectele de amplasare, amenajare, construire şi 

pentru funcţionarea obiectivelor ce desfăşoară activităţi cu risc pentru starea de 

sănătate a populaţiei. 

Actul normativ a fost publicat pe 14 ianuarie 2020 în Monitorul Oficial. 

„În termen de 30 de zile de la intrarea în vigoare a Ordinului toate persoanele fizice 

sau juridice care desfășoară activități de utilizare a produselor biocide pentru 

dezinfecție, dezinsecție și deratizare în spațiile utilizate de populație și activități 

de coafură și alte activități de înfrumusețare trebuie să solicite certificarea 

conformității cu normele de igienă și sănătate publică de către direcțiile de sănătate 

publică județene și a municipiului București sau serviciile din cadrul ministerelor 

cu rețea proprie, după caz”, a informat recent Direcția județeană de sănătate Timiș. 

Astfel, 13 februarie 2020 este termenul în acest caz. 

Reautorizarea frizeriilor în 2020: Cum s-a ajuns aici 
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Într-un ordin mai vechi, 1030/2009, era prevăzut la art 17, alin 1:  Certificarea 

conformității cu normele de igienă și sănătate publică se aplică, la cererea 

titularului activității, în vederea evaluării conformității cu reglementările legale 

privind sănătatea publică pentru obiective în funcțiune, care desfășoară activități cu 

risc pentru starea de sănătate a populației. 

Pe vremea aceea, afacerile de la Codul CAEN 9602 - Coafură și alte activități de 

înfrumusețare, alături de alte domenii, erau exceptate de la certificarea 

conformității cu normele de igienă și sănătate publică. Astfel, aceste activități se 

autorizat în baza declarației pe propria răspundere, conform anexei 2 la ordinul din 

2009. 

Acum, prin noul ordin al ministrului Sănătății, din 14 ianuarie 2020 (Ordinul 

Ministerului Sanatatii nr. 15/2020), s-a introdus o nouă prevedere: 

„Certificarea conformității cu normele de igienă și sănătate publică este 

obligatorie pentru: 

a) activitățile de utilizare a produselor biocide pentru dezinfecție, dezinsecție 

și deratizare în spațiile utilizate de populație; 

b) activitățile de coafură și alte activități de înfrumusețare”. 

Astfel, certificarea conformității cu normele de igienă și sănătate publică este 

obligatorie pentru activitățile de utilizare a produselor biocide pentru dezinfecție, 

dezinsecție și deratizare în spațiile utilizate de populație și pentru activitățile de 

coafură și alte activități de înfrumusețare. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Ludovic Orban, despre efectele Green Deal: În domeniul energetic, există 

riscul să pierdem până la 40% din capacitatea de producere/ Cărbunele este 

condamnat 

Premierul Ludovic Orban consideră că noua politică a Comisiei Europene legată de 

reducerea emisiilor de carbon, așa-numitul Green Deal (acordul verde european), 

va fi o provocare pentru România.  

https://lege5.ro/Gratuit/gezdonrtgm/ordinul-nr-1030-2009-privind-aprobarea-procedurilor-de-reglementare-sanitara-pentru-proiectele-de-amplasare-amenajare-construire-si-pentru-functionarea-obiectivelor-ce-desfasoara-activitati-cu-risc-pe?pid=40367850#p-40367850
https://lege5.ro/Gratuit/gm2tonztg42a/ordinul-nr-15-2020-pentru-modificarea-si-completarea-ordinului-ministrului-sanatatii-nr-1030-2009-privind-aprobarea-procedurilor-de-reglementare-sanitara-pentru-proiectele-de-amplasare-amenajare-const
https://lege5.ro/Gratuit/gm2tonztg42a/ordinul-nr-15-2020-pentru-modificarea-si-completarea-ordinului-ministrului-sanatatii-nr-1030-2009-privind-aprobarea-procedurilor-de-reglementare-sanitara-pentru-proiectele-de-amplasare-amenajare-const
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Va fi afectat domeniul energetic, existând riscul pierderii a 40% din capacitatea de 

producție, în condițiile în care cărbunele nu va mai putea fi folosit ca resursă 

energetică. Ludovic Orban a spus că trebuie găsite soluții pentru producerea de 

energie verde. 

 

"Sunt industrii care generează emisie de dioxid de carbon și aici va trebui să 

încercăm să obținem resurse, pentru a putea să ne atingem obiectivele; pentru că, 

cel puțin în domeniul energetic, există riscul să pierdem până la 40% din 

capacitatea de producere, dacă ei vor considera combustibilii fosili ca 

neutilizabili. Oricum, cărbunele este condamnat ca resursă energetică, iar aici, 

gândirea pe care trebuie să o avem, trebuie să o avem pe termen nu foarte lung, 

adică aproximativ orizontul 2030, să găsim soluții de producere a energiei care să 

diminueze emisiile de gaze care generează efectul de seră", a declarat miercuri 

Ludovic Orban, la o întâlnire cu mediul de afaceri, organizată la Palatul Victoria. 

Prin noua politică, Green Deal, Comisia Europeană urmărește reducerea emisiilor 

de carbon de 55% până în anul 2030 şi de asigura neutralitate până în 2050. Încă 

nu au fost stabilite măsurile pe care statele membre trebuie să le adopte. Vor urma 

negocieri dure între instituțiile europene și statele membre, atât legate de măsuri, 

cât și de bani. 

"Noua linie politică a Comisiei Europene, care este manifestată prin Green Deal, 

va genera provocări la care va trebui să ne adaptăm. De asemenea, va genera și 

niște resurse financiare. Să vedem de unde vor veni ele, pentru că încă e o 

dezbatere amplă la nivelul Uniunii Europene, dacă acești bani vor fi luați de la 

coeziune sau dacă, pentru obiective noi, vor fi generate noi surse de finanțare. La 

ora actuală nu există o decizie luată", a spus Orban. 

Ludovic Orban a mai transmis că în ceea ce privește fondurile europene, Guvernul 

urmărește descentralizarea absorbției acestora pe agenții de devoltare regională. 

"Faţă de ce avem astăzi, propunem înfiinţarea a trei Autorităţi de Management şi, 

de asemenea, descentralizarea absorbţiei fondurilor pe Agenţii de Dezvoltare 

Regională, unde, practic, vor funcţiona Autorităţi de Management aferente fiecărei 

Agenţii de Dezvoltare Regională, pentru a simplifica procedura pe absorbţie pe 

dezvoltarea regională", a afirmat premierul. 
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Pentru viitorul exerciţiu multianual (2021-2027), Comisia Europeană intenționează 

să aloce 35% din Fondul European de Dezvoltare Regională 35% "pentru 

obiectivul numărul 1 care înseamnă specializare inteligentă, inovare, cercetare, 

soluţii inteligente, smart city, digitalizare", a spus Orban. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Eurostat vine cu CIFRE ÎNFRICOȘĂTOARE: România e în TOPUL 

țărilor unde se moare pe capete pe șinele de cale ferată 

Aproximativ 885 de persoane din Uniunea Europeană au murit şi 760 au fost grav 

rănite în 2018 în accidente feroviare (fără a include sinuciderile), cele mai multe 

înregistrându-se în Germania, Polonia, Ungaria şi România, arată datele publicate 

miercuri de Oficiul European de Statistică (Eurostat), conform Agerpres. 

În perioada 2010 - 2018, numărul accidentelor feroviare grave în UE a scăzut cu 

aproape 25%, la 1.721 accidente, cu 571 mai puţine decât în 2010. 

Cel mai comun tip de accidente implică persoane neautorizate lovite de tren pe 

calea ferate. În 2018, au fost 973 de astfel de accidente, reprezentând mai mult de 

jumătate (57%) din totalul numărului de accidente. 

O altă categorie importantă o reprezintă accidentele produse la trecerea la nivel cu 

calea ferată, inclusiv accidente în care sunt implicaţi pietoni. Cu 447 de accidente, 

această categorie reprezintă 26% din totalul numărului de accidente în 2018. 

În 2018, cele mai multe accidente feroviare din UE au avut loc în Germania (302), 

Polonia (275), Ungaria (162) şi România (132), iar cele mai puţine în Luxemburg 

(2) şi Irlanda (6). 

(Sursa: Agerpres) 

 

 

 

https://www.agerpres.ro/
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 Salvamont România şi STS continuă implementarea sistemului de 

radiocomunicaţii digitale pentru asigurarea comunicaţiilor în zonele izolate 

Salvamont România a anunţat, joi, că va continua în acest an, împreună cu 

Serviciul pentru Telecomunicaţii Speciale (STS), implementarea noului sistem de 

radiocomunicaţii digitale pentru asigurarea comunicaţiilor în zonele izolate, fără 

acoperire cu alte sisteme sau reţele de telefonie mobilă. 

 

"Implementat în anul 2019 la nivelul a 21 de judeţe, sistemul a fost testat de către 

salvamontişti, rezultatele obţinute fiind de excepţie privind calitatea semnalului şi 

acoperirea teritorială mai ales în zonele montane. Sistemul permite vizualizarea, pe 

monitoarele calculatorului sau ale terminalului mobil, locaţia sau deplasarea în 

teren a salvatorului, conectarea staţiei automat pe cel mai bun releu, precum şi 

interconectarea cu sistemele de radiocomunicaţii existente utilizate de elicopterele 

SMURD şi de celelalte echipaje ale agenţiilor de intervenţie în situaţii de urgenţă", 

se arată într-o postare de pe pagina de Facebook a Salvamont România. 

 

Conform aceleiaşi surse, salvamontiştii din judeţele Gorj, Alba, Maramureş şi 

Prahova lucrează deja pe acest sistem cu terminale proprii. Salvatorii montani din 

judeţele Bacău, Bihor, Braşov, Caraş-Severin, Dâmboviţa, Harghita, Hunedoara, 

Satu Mare şi Sibiu folosesc temporar terminalele aparţinând STS, urmând să 

utilizeze, la rândul lor, terminale proprii. 

 

"Pentru salvarea montană acest proiect reprezintă un mare pas înainte, iar 

rezultatele bune obţinute au determinat continuarea, şi în acest an, a acestui 

program, pentru a asigura o acoperire cât mai bună teritorială în folosul agenţiilor 

specializate de intervenţie în situaţii de urgenţă care răspund la apelurile cetăţenilor 

efectuate la numărul de urgenţă 112", se menţionează în postare. 

(Sursa: hotnews.ro) 
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 UE le trimite românilor ca ajutoare produse de igienă. Statisticile arată că 

sunt codași la acest capitol 

Produse de igienă trimise de Uniunea Europeană ca ajutoare pentru România, după 

ce statisticile arată că românii sunt codași la acest capitol Foto: captură TV 

Suntem codaşii Europei la capitolul igienă. Uniunea Europeană a trimis în 

România pachete cu pastă de dinţi, săpun, şampon, gel de duş şi detergent, pe care 

primăriile trebuie să le distribuie sărmanilor. Folosim de 4 ori mai puţin săpun 

decât vesticii, iar statisticile spun că 4% din populaţia de la oraş nu s-a spălat 

niciodată pe dinţi. 

În Iaşi sunt aproape 1.000 de familii care vor primi pachete cu produse de igienă de 

bază de la Uniunea Europeană. Sunt persoane cu venituri foarte reduse pentru care 

pasta de dinţi, gelul de duş sau săpunul sunt, în cel mai bun caz, în coada listei de 

cumpărături. 

- Eu n-am mai luat de vreun an de zile. N-am luat, n-am cumpărat că nu-mi permit, 

mărturisește o femeie. 

- Cât de des vă permiteţi să cumpăraţi produse de igienă, pastă de dinţi, gel de 

duş? 

- Nu, nu! O dată la două, trei luni ... dacă, dacă. De ce să nu recunosc? Asta este! - 

spune o altă femeie. 

Valoarea unui astfel de pachet este de 35 de lei, aproximativ, şi conţine pastă şi 

periuţă de dinţi, săpun, şampon, gel de duş şi detergent. 

Statisticile arată că fiecare român foloseşte în medie 400 de grame de săpun pe an, 

de 4-5 ori mai puţin decât vesticii. 

În ceea ce priveşte grija pentru dantură, situaţia e şi mai alarmantă. 

- Dacă cumpăr o pastă de dinţi o păstrez, câte un pic pun pe periuţă, ca să nu mai 

cumpăr alta, că nu am de unde, explică o femeie. 

- Cum vi se pare faptul ăsta, că ne trimite Uniunea Europeană? 

- Este ceva nemaipomenit, măcar ăia îşi mai fac milă de noi din România! 
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- Pastă de dinţi, de exemplu, cât de des cumpăraţi? 

- N-am folosit, n-avem bani să cumpărăm. 

- Şi acum ce-o să faceţi cu pasta de dinţi? 

- O să-i învăţ să se spele, nici ei nu au dantura aşa de bună, n-au dinţi, dar îi învăţ 

să se spele. Pe copii, da! 

Într-un an, un român folosește puţin peste un tub şi jumătate de pastă de dinţi, iar 

în practică, grija pentru igienă este departe de recomandările medicilor. Doar 60% 

din populaţie se spală pe dinţi de două ori pe zi, iar cifrele care se adaugă 

statisticilor pe această temă sunt îngrijorătoare. 

„Un procent de 2% care utilizează aceeaşi perie de dinţi în familie sau nu cunosc 

utilizarea pastei de dinţi sau nu au realizat niciodată periajul dentar, în procent de 

4%”, arată Norina Forna, decan la Stomatologie la UMF Iași. 

România este pe primul loc în Europa la numărul de cazuri de TBC, dar bolile care 

ar putea fi prevenite cu o igienă corespunzătoare sunt numeroase. 

„Ne gândim la hepatită, hepatită A, desigur, boală care se transmite pe cale 

digestivă. Esenţial e spălatul pe mâini cu apă şi săpun”, spune Carmen Dorobăț, 

managerul Spitalului de Boli Infecțioase Iași. 

Până în 2021 vor fi distribuite 4,7 milioane de pachete cu produse de igienă în 

toată ţara. 

(Sursa: Digi 24) 

 

 Fiul vitreg al lui Teodor Meleșcanu, retras de Guvern din postul de consul la 

Strasbourg 

Guvernul vrea să îl retragă pe Sorin-Adrian Pîrvulescu din funcția de consul 

general, șef al Consulatului General al României la Strasbourg, potrivit ordinii de 

zi a viitoarei ședințe a Executivului. Pîrvulescu este fiul vitreg al lui Teodor 

Meleșcanu. 
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„Art. 3 din Hotărârea Guvernului nr. 454/2018 privind rechemarea și numirea unui 

consul general, publicată în Monitorul Oficial al României, Partea I, nr. 539 din 28 

iunie 2018, se abrogă”, prevede Hotărârea care urmează să fie luată în următoarea 

ședință de guvern. 

Articolul 3 din HG 454/2018, prevedere pe care acum Guvernul vrea să o elimine, 

reglementează că „ începând cu data încheierii misiunii domnului Sabin Pop (i.e. 

26 septembrie 2018), domnul Sorin-Adrian Pîrvulescu a fost numit consul general, 

șef al Consulatului General al României la Strasbourg, Republica Franceză”. 

Astfel, Sorin-Adrian Pîrvulescu a fost numit în funcția de consul general la 

Strasbourg în septembrie 2018. Hotărârea de Guvern a fost semnată de premierul 

Viorica Dăncilă și contrasemnată de Teodor Meleșcanu, ministru de Externe la 

acea vreme. 

Parchetul General a deschis dosar penal pentru abuz în serviciu, pentru a analiza 

modul în care fiul vitreg al lui Meleşcanu, Adrian Pîrvulescu, a fost numit în 

funcția de consul la Strasbourg. 

(Sursa: Digi 24) 

 

 Klaus Iohannis decorează Grupul pentru Dialog Social, la trei luni după ce 

Liiceanu şi Macovei au demisionat 

Președintele României, Klaus Iohannis, a semnat decretul de decorare a Grupului 

pentru Dialog Social (GDS), cu prilejul aniversării a 30 de ani de la înființarea 

Grupului pentru Dialog Social și de la apariția primului număr al Revistei 22. 

"Astfel, în semn de înaltă apreciere și recunoaștere pentru contribuția semnificativă 

adusă, în cei 30 de ani de activitate, la procesul de tranziție și consolidare 

democratică, pentru promovarea valorilor și principiilor democratice, a drepturilor 

și libertăților fundamentale, precum și pentru demersurile susținute în direcția 

cultivării spiritului civic în rândul tinerei generații și pentru derularea unor 

activități de prezervare și promovare a istoriei recente și a patrimoniului cultural în  

 

https://www.stiripesurse.ro/personalitati/klaus-iohannis_15.html
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societatea românească, Președintele Klaus Iohannis a conferit Ordinul „Meritul 

Cultural” în grad de Cavaler , Categoria F – „Promovarea culturii”, Grupului 

pentru Dialog Social (GDS)", se arată într-un comunicat al Administraţiei 

Prezidenţiale. 

 CITEȘTE ȘI: Vei vrea să mănânci zilnic sfeclă roșie: Șase beneficii 

extraordinare pentru sănătate 

Gabriel Liiceanu a demisionat în octombrie 2019 din Grupul pentru Dialog Social, 

explicându-și gestul într-o scrisoare redactată în termeni foarte duri, din care se 

înțelege că printre motivele demisiei se numără neînțelegerile cu noul președinte al 

GDS, Andrei Cornea, dar și o serie de nemulțumiri legate de modul de funcționare 

al GDS, cum ar fi nerespectarea criteriilor de intrarea în Grup. Liiceanu lansează, 

totodată, o rafală de critici dure la adresa senatorului USR, Vlad Alexandrescu, 

despre care susține că „de la el se va trage destrămarea Grupului” și îl numește „un 

Dinu Păturică al vremilor noastre” sau „Neo-Păturică”. 

După câteva zile, şi Monica Macovei a demisionat din GDS. Aceasta a susținut, în 

scrisoarea sa de demisie, că principiile morale și principiile fondatoare ale grupului 

nu mai sunt împărtășite unanim și că este nevoie de reformarea Grupului. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

Parchetul General anchetează felul în care mii de ruși și ucraineni devin 

cetățeni români fără să fie verificați de nimeni 

Peste 3.000 de persoane cu domiciliul în Rusia au vrut să devină, brusc, români, la 

începutul lui 2019 

Parchetul General a deschis un dosar penal într-un caz legat de acordarea „peste 

rând” a cetățeniei române mai multor persoane din Rusia, Belarus, Ucraina și 

Republica Moldova. Într-un raport al Corpului de Control al Ministerului 

Justiției, prezentat de Vice România, se arată că cetățenia română este acordată 

ilegal, în urma unui sistem paralel de înregistrare a cererilor și fără verificarea 

autenticității actelor depuse de solicitanți. 

 

https://www.exquis.ro/vei-vrea-mananci-zilnic-sfecla-rosie-sase-beneficii-extraordinare-sanatate/
https://www.exquis.ro/vei-vrea-mananci-zilnic-sfecla-rosie-sase-beneficii-extraordinare-sanatate/
https://www.stiripesurse.ro/personalitati/gabriel-liiceanu_262.html
https://www.stiripesurse.ro/personalitati/monica-macovei_32.html
https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/parchetul-general-ancheteaza-felul-in-care-mii-de-rusi-si-ucraineni-au-devenit-cetateni-romani-fara-sa-fie-verificati-de-nimeni-1249084#highlight-1249084-1
https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/parchetul-general-ancheteaza-felul-in-care-mii-de-rusi-si-ucraineni-au-devenit-cetateni-romani-fara-sa-fie-verificati-de-nimeni-1249084#highlight-1249084-1
https://www.vice.com/ro/article/akwe34/cetatenie-romana-pentru-rusi-si-ucraineni?fbclid=IwAR3KuxrZNbFmUm-EDAgNXo0f_Iz5rXOXUM17YASvgxbiwCSIwneqBJIyuGw
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„Sesizarea la care faceți referire a fost înregistrată pe rolul Secției de urmărire 

penală și criminalistică, în cauză fiind începută urmărirea penală in rem (cu privire 

la faptă) sub aspectul săvârșirii infracțiunilor de sustragere sau distrugere de 

înscrisuri, de luare de mită și de dare de mită”, se arată într-un răspuns al 

Parchetului General transmis Vice România. 

Raportul Corpului de Control al Ministerului Justiției atrage atenția 

asupra „vulnerabilităților la adresa siguranței naționale” în cazul felului în care este 

acordată cetățenia română de către Autoritatea Națională pentru Cetățenie (ANC). 

Controlul a pornit de la o sesizare din iulie 2019, depusă la Ministerul Justiției, în 

care doi cetățeni din Republica Moldova semnalau tergiversarea unor dosare în 

detrimentul altora. 

Astfel, în perioada august-octombrie 2019, inspectorii Corpului de Control al 

ministrului Justiției au analizat aleatoriu mai multe dosare de cetățenie depuse între 

2017 și 2019 și au verificat modul în care se înregistrează și se soluționează 

cererile, se depun memorii la conducere și se țin audiențele. 

„S-a constatat că site-ul de programări online este de multe ori supraîncărcat cu 

cereri ale acelorași persoane, care se programează de mai multe ori succesiv, cu 

consecința blocării accesului altor solicitanți. Pentru locurile rămase astfel libere 

prin neprezentarea solicitanților care realizează înregistrări multiple se prezintă 

avocații cu memoriile mai sus arătate”, se arată în raportul Corpului de Control. 

Peste 3.000 de persoane cu domiciliul în Rusia au vrut să devină, brusc, români, la 

începutul lui 2019 

Autoritățile române au observat existența unor grupări care racolau aplicanți pentru 

cetățenia română, în primul rând din Ucraina și Republica Moldova. 

În acest context, raportul notează că majoritatea cetățenilor care depun cereri de 

obținere a cetățeniei române provin din aceste două țări, precum și din Rusia, 

Belarus, Georgia, Turcia și Israel. 

Lucrul care i-a intrigat cel mai mult pe inspectori a fost numărul mare de persoane 

cu domiciliul în Rusia care au dorit să devină cetățeni români. 

https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/justitie/presa-vulnerabilitati-la-adresa-securitatii-nationale-suspiciuni-de-acordare-ilegala-a-cetateniei-romane-de-catre-anc-1247044
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An de an, numărul acestora a crescut considerabil: dacă în 2015 au depus cerere 

950 de ruși, în 2018 ani, numărul acestora crescuse la 3 500. 

În primele luni ale lui 2019, 3 150 de ruși își exprimaseră deja dorința să devină 

români, se arată în ancheta Vice. 

Recent, la alegerile europarlamentare din 2019, s-a descoperit că 1.899 de 

moldoveni care solicitaseră cetățenia română locuiau la aceeași adresă.  

(Sursa: Digi 24) 

 

 Ministrul Justiţiei participă la reuniunea informală a Consiliului JAI de la 

Zagreb 

Ministrul Justiţiei, Cătălin Predoiu, participă la reuniunea informală a Consiliului 

Justiţie şi Afaceri Interne (JAI), organizată la Zagreb, în Croaţia, pe 23 şi 24 

ianuarie. 

 

Potrivit unui comunicat transmis joi de Ministerul Justiţiei, aceasta este prima 

reuniune a Consiliului JAI la nivel ministerial desfăşurată în timpul preşedinţiei 

croate a Consiliului Uniunii Europene. 

 

În cadrul secţiunii dedicate justiţiei din cadrul reuniunii informale JAI, miniştrii de 

resort vor discuta despre progresul privind orientările strategice din domeniul 

libertăţii, securităţii şi justiţiei, educaţiei judiciare şi importanţa reţelelor judiciare 

în domeniul civil şi comercial. 

 

"Vom discuta la acest consiliu JAI despre modalităţile de a perfecţiona şi armoniza 

legislaţia şi instituţiile europene şi naţionale, astfel încât cetăţenii statelor membre 

UE să se bucure de aceleaşi standarde de protecţie a drepturilor lor, securitate şi 

justiţie, pe întreg continentul. Concret, vom discuta despre cooperarea în materie 

civilă şi penală, protecţia frontierelor, modernizarea sistemelor judiciare, 

digitalizarea lor şi adaptarea la impactul inteligenţei artificiale.  

 

https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/politica/alegeri-prezidentiale-2019/la-o-sectie-de-votare-din-galati-a-votat-o-singura-persoana-din-cei-1-960-de-oameni-arondati-1-899-locuiesc-la-aceeasi-adresa-1214643
https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/politica/alegeri-prezidentiale-2019/la-o-sectie-de-votare-din-galati-a-votat-o-singura-persoana-din-cei-1-960-de-oameni-arondati-1-899-locuiesc-la-aceeasi-adresa-1214643
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În acest context, găsesc potrivite preocupările europene privind evaluarea uniformă 

a sistemelor judiciare în toate statele membre, cu precizarea că un singur astfel de 

mecanism uniform pentru fiecare ţară ar oferi suficiente garanţii privind 

respectarea şi protejarea libertăţilor şi securităţii cetăţenilor", a declarat Cătălin 

Predoiu, conform comunicatului.  

(Sursa: Agerpres) 

 

 Preşedintele Iohannis participă la Forumul liderilor internaţionali dedicat 

Comemorării Victimelor Holocaustului 

Trimisul special al AGERPRES, Florentina Peia, transmite: Preşedintele Klaus 

Iohannis participă, joi, la cea de-a cincea ediţie a Forumului liderilor internaţionali 

dedicat Comemorării Victimelor Holocaustului, care are loc la Yad Vashem. 

 

Forumul liderilor internaţionali, organizat de Fundaţia Forumului Mondial al 

Holocaustului (World Holocaust Forum Foundation), în cooperare cu Centrul de 

Comemorare a Holocaustului - Yad Vashem, se desfăşoară la Ierusalim sub 

auspiciile preşedintelui Statului Israel, Reuven Rivlin, şi se va concentra pe 

consolidarea angajamentului global faţă de memoria Holocaustului şi a luptei la 

nivel mondial împotriva antisemitismului şi a rasismului. 

 

"Vizita mea în Statul Israel şi participarea la cea de-a cincea ediţie a Forumului 

Mondial privind Holocaustul 2020 îmi dă oportunitatea să subliniez că România 

rămâne angajată să continue susţinerea constantă pentru prezervarea memoriei 

Holocaustului, combaterea antisemitismului, prevenirea discriminării şi a oricărei 

alte forme de violenţă. România s-a străduit fără încetare să devină un model 

regional pentru asumarea Holocaustului şi combaterea antisemitismului", a scris 

Iohannis, marţi, în Cartea de onoare a Preşedinţiei israeliene. 
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Printre personalităţile internaţionale aşteptate la Forumul liderilor internaţionali 

dedicat Comemorării Victimelor Holocaustului şi împlinirii a 75 de ani de la 

eliberarea lagărului de concentrare de la Auschwitz-Birkenau - "Remembering the 

Holocaust, Fighting Antisemitism" - figurează vicepreşedintele american Mike 

Pence, şefa Camerei Reprezentanţilor din SUA, Nancy Pelosi, preşedintele rus 

Vladimir Putin, şeful statului francez, Emmanuel Macron, omologul lor german, 

Frank-Walter Steinmeier, şeful statului ucrainean, Volodimir Zelenski, liderii 

Italiei, Greciei, Austriei, Ciprului, Albaniei, Croaţiei, Ungariei, Bosniei, Bulgariei, 

Suediei, Georgiei şi ai altor ţări. 

 

Preşedintele Iohannis efectuează începând de marţi până joi o vizită în Israel. 

Marţi, el s-a întâlnit cu omologul său israelian, Reuven Rivlin, iar miercuri, cu 

liderul Alianţei Albastru şi Alb din Israel, Binyamin (Benny) Gantz, şi a participat 

la dineul oficial oferit de preşedintele Statului Israel în onoarea şefilor de delegaţii 

prezenţi la Forumul liderilor internaţionali.  

(Sursa: Agerpres) 

 

 Statele UE pot restricţiona colaborarea cu furnizorii 5G de mare risc, 

conform unor noi recomandări ale CE (surse) 

Statele Uniunii Europene pot restricţiona sau exclude furnizorii de echipamente 

destinate reţelelor 5G din componentele esenţiale ale infrastructurii lor de 

telecomunicaţii, conform noilor recomandări ce vor fi emise săptămâna viitoare de 

Comisia Europeană, relatează miercuri agenţia Reuters citând surse din domeniu, 

scrie Agerpres. 

Aceste noi instrucţiuni, fără caracter obligatoriu, fac parte dintr-o serie de măsuri 

de combatere a riscurilor cibernetice la nivel naţional şi comunitar, în special a 

celor legate de compania chineză Huawei Technologies. 

Totuşi, recomandările Comisiei nu menţionează explicit vreo ţară sau companie 

anume, potrivit respectivelor surse. ''Măsuri de securitate mai stricte vor fi aplicate 

în cazul furnizorilor de mare risc pentru părţile sensibile ale reţelei ori pentru 

infrastructura de bază'', indică una dintre surse. 

https://www.agerpres.ro/politica-externa/2020/01/22/statele-ue-pot-restrictiona-colaborarea-cu-furnizorii-5g-de-mare-risc-conform-unor-noi-recomandari-ale-ce-surse--436269?fbclid=IwAR3aacUt6VQyenSr0vVsT52tlcM7k8iPN_vyiCbc01h3LfMHgSmQJwnfy2E
https://www.agerpres.ro/politica-externa/2020/01/22/statele-ue-pot-restrictiona-colaborarea-cu-furnizorii-5g-de-mare-risc-conform-unor-noi-recomandari-ale-ce-surse--436269?fbclid=IwAR3aacUt6VQyenSr0vVsT52tlcM7k8iPN_vyiCbc01h3LfMHgSmQJwnfy2E
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Comisarul european pentru economie digitală, Margrethe Vestager, este aşteptată 

să anunţe noile recomandări pe 29 ianuarie. 

Elaborarea unui audit de către statele membre sau chiar emiterea unor certificate 

pentru furnizorii de mare risc ar urma să se regăsească printre celelalte măsuri 

cuprinse în aceste recomandări. 

Executivul comunitar va îndemna de asemenea statele UE să-şi diversifice 

furnizorii pentru a nu depinde doar de o singură companie şi să folosească criterii 

tehnice şi non-tehnice în evaluarea lor. 

Statele Unite fac presiuni asupra ţărilor europene pentru a exclude orice colaborare 

cu Huawei, invocând legăturile acesteia cu guvernul chinez şi faptul că 

echipamentele companiei ar putea fi folosite pentru operaţiuni de spionaj. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Parlamentul britanic a validat definitiv acordul de Brexit / Următorul pas 

către a deveni lege: Promulgarea textului de către regină 

Parlamentul britanic a validat definitiv acordul de Brexit, eliberând calea către o 

ieșire istorică a Regatului Unit din Uniunewa European în nouă zile, relatează 

AFP. 

Textul, care reglementează termenii divorțului, și negociat de către premierul 

conservator Boris Johnson cu Bruxellesul, mai trebuie promulgat de către Regina 

Elisabeta a II-a, cel mai probabil joi, pentru ca acesta să se transforme în lege. 

Odată ce Regina aprobă, nu mai rămâne decât ca Parlamentul European să îl 

ratifice astfel încât Regatul Unit să părăsească Uniunea Europeană pe 31 ianuarie, 

după 47 de ani de viață comună și un divorț amânat de trei ori. 

(Sursa: hotnews.ro) 
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 Von der Leyen spune că un acord comercial al UE cu Statele Unite ar putea 

fi semnat în ”câteva săptămâni” / Ultimatumul dat de Trump: Dacă nu 

reușim, vom impune tarife vamale majorate 

Un acord comercial între Statele Unite și Uniunea Europeană este posibil ”în 

câteva săptămâni”, a afirmat miercuri la Davos președinta Comisiei Europene, 

Ursula von der Leyen, în ciuda amenințărilor repetate a Washingtonului de a taxa 

automobilele europene, relatează AFP. 

”În ansamblu, am avut o foarte bună discuție”, cu președintele american Donald 

Trump, a spus ea în marja Forumului Economic Mondial. 

”Ne așteptăm să avem, în câteva săptămâni, un acord pe care să îl putem semna”, a 

spus ea, adăugând că acordul va acoperi comerțul cât și sectorul tehnologic și cel 

energetic. 

”M-am întâlnit cu noua șefă a Comisiei Europene, care e minunată. Am avut o 

discuție excelentă. Dar am spus ”uite, dacă nu reușim să obținem ceva, va trebui să 

iau măsuri”, iar măsura va fi tarife foarte mari la mașinile lor și la alte lucruri care 

intră în țara noastră”, a spus Trump la CNBC într-un interviu de la Forumul 

Economic Mondial de la Davos. 

Trump a spus că este mai dificil să negociezi cu Uniunea Europeană decât cu 

oricine. ”Au profitat de țara noastră pentru atâția ani”, a spus intr-un interviu la 

Fox News. ”În final va fi foarte simplu pentru că, dacă nu putem încheia un acord, 

va trebui să impunem o taxă de 25% la mașinile lor.” 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Preşedintele BCE va lansa prima revizuire strategică a politicii monetare 

din ultimii 16 ani 

La aproape trei luni de la preluarea funcţiei de preşedinte al Băncii Centrale 

Europene (BCE), Christine Lagarde va preciza joi care sunt liniile principale ale 

revizuirii strategice, un exerciţiu care nu a mai fost întreprins după 2003, transmite 

AFP. 
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"Cea mai importante parte a revizuirii va viza definiţia stabilităţii preţurilor şi cum 

poate fi atinsă", este de părere Carsten Brzeski, economist la ING. 

 

Începând din 2003, această stabilitate este definită printr-o ţintă de inflaţie 

"apropiată, dar mai mică de 2%", prin care BCE vrea să îşi îndeplinească mandatul 

de a menţine stabilitatea preţurilor în zona euro. Însă, în ultimii şapte ani, BCE nu 

a putut să îşi atingă acest obiectiv, în condiţiile în care creşterea preţurilor a fost 

una de aproximativ 1%. 

 

O opţiune ar fi să ţintească o rată a inflaţiei "în jurul" a două procente. Această 

simetrie a ţintei de inflaţie ar însemna că BCE nu va apăsa automat pedala de frână 

imediat ce inflaţia se apropie de două procente şi ar putea permite depăşirea acestui 

prag. 

 

Aceasta ar permite BCE să menţină dobânzile la un minim istoric pentru o 

perioadă mai lungă de timp, estimează Brzeski. În plus, această clarificare a ţintei 

de inflaţie "ar ajuta la limitarea dezacordurilor în cadrul consiliului guvernatorilor", 

adaugă Alain Durre, economist şef la Goldman Sachs. 

 

Pe lângă ţinta de inflaţie, revizuirea strategică demarată de Lagarde ar urma să 

includă şi un proces mai consesnsual de luare a deciziilor, efectele secundare 

provocate de instrumentele excepţionale precum dobânzile negative şi luarea în 

considerare a schimbărilor climatice. 

 

Procesul de revizuire strategică ar urma să se încheie până la finele lui 2020. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Marile companii ale lumii au adoptat la Davos un model nou de standarde 

ecologice şi sociale 

Cele patru mari firme de audit ale lumii şi principalele companii au acceptat să se 

dedice celui mai mare efort pentru contabilizarea impactului social şi ecologic al 

firmelor. Decizia a fost luată la Forumul Economic Mondial de la Davos care are 

loc în acest zile, relatează The Financial Times. 

https://www.ft.com/content/91773438-3d07-11ea-a01a-bae547046735?fbclid=IwAR06sZDLlFUdCyUcmN8QXrgKccKBZCB7OACdALo_ug9Rp5yptN4ftsnEpCo


CNSLR Fratia | Revista Presei 23 ianuarie 2020 52 

 

Noul model, lansat la Davos, miercuri, va face necesară raportarea de către 

companii a datelor lor pe subiecte precum standarde de angajare sau mediu, în 

acord cu obiectivele de sustenabilitate ale ONU. 

Standardele, create de Consiliul Internaţional al Afacerilor al Forumului Economic 

Mondial, vor fi lansate începând cu 2021. Companiile care au acceptat aceste 

standarde nu au fost numite, însă în cadrul unui vot anonim la Davos, marţi, două 

treimi dintre membrii săi au votat pentru adoptarea imediată a iniţiativei. 

Un alt sondaj informal de la Forumul Economic Mondial a arătat că doar o treime 

dintre membrii săi cred că standardele ar putea fi adoptate în următorii cinci ani. 

Brian Moynihan, directorul executiv al Bank of America şi coordonator al 

iniţiativei, a declarat pentru FT că se aşteaptă că majoritatea companiilor mari să 

adopte sistemul până la anul, mai ales datorită interesului în creştere al 

investitorilor pentru probleme de mediu, social şi de guvernanţă dar şi datorită 

presiunii sociale. 

Standardele se referă la patru sectoare: guvernanţă, mediu, forţă de muncă şi 

prosperitate. Companiile vor da informaţii care să demonstreze faptul că acţionează 

etic şi sustenabil în felul în care se raportează la angajaţi. 

(Sursa: Digi 24) 

 


